
El periòdic de Camp de Túria 

desde 2009

exemplar mensual gratuït 
any 15  Nº172 d’octubre 2023

BENAGUASIL  BENISSANÓ  BÉTERA  CASINOS  DOMEÑO  GÁTOVA  L’ELIANA  LLÍRIA  LA POBLA DE VALLBONA  LORIGUILLA  MARINES  NÀQUERA  OLOCAU  RIBA-ROJA DE TÚRIA  SAN ANTONIO DE BENAGÉBER  SERRA  VILAMARXANT

#TUPERIÓDICO

#ELTEUPERIÒDIC

La nueva Mancomunitat echa a andar Llíria y La Pobla piden la declaración 
de zona catastrófica por lluvias PÁG.6

CAMP DE TÚRIA

La RunCáncer de l’Eliana bat rècord 
amb 10.000 euros recaptats PÀG. 31

INFOESPORTS

Incautan 27 kilos de metanfetamina 
de cristal ocultos en un coche PÁG. 22

NÀQUERA

“Ya no hay excusas para no 
terminar la CV-50”

Hablamos con Héctor Troyano 
(PP), de nuevo alcalde de Vila-
marxant tras reeditar el pacto 
con Ciudadanos. PÁG. 9

La nueva presidenta con el resto de alcaldes de la comarca PÁG.14

I Trobada ‘Tio Canya’ i 
Ciclopasseig a  

Riba-roja i l’Eliana

Jornada d’InfoTúria 
‘Identitat i patrimoni 
cultural’ a Loriguilla

Entrevistem a la 
cantant de pop 
valencià Esther

ESPECIAL 9 D’OCTUBRE PÀGINES 16 A 22

Fo
to

: P
au

 T
in

eo



2 octubre 2023  opinió

El valencià, 28 
anys enrere 
No han transcorregut ni tres 

mesos d’ençà que Carlos Mazón 
va ser envestit president de la 
Generalitat Valenciana i l’ús del 
valencià entre les diverses con-
selleries que en formen part del 
Consell ja ocupa bona part de 
l’actualitat. Les baralles, els en-
frontaments i les diferents mane-
res de vore la qüestió pel que fa a 
l’ús del valencià en l’administra-
ció autonòmica entre el PP i Vox 

temps s’albirava. Les enquestes 
que preveien una victòria ajus-
tada entre conservadors i la ul-
tradreta en les eleccions autonò-

alhora, en un renaixement de la 
“guerra” lingüística com un dels 
temes que s’encetaria ràpida-
ment i tornaria a dividir la socie-
tat valenciana. Eixes previsions 

de “tranquil·litat” relativa pel que 

fa al valencià, la coalició entre PP 
i Vox ha evidenciat que, per a ells, 

blema que no una eina de comu-
nicació entre els ciutadans que 
cal protegir i promocionar. El 

ma reaccionària molt perillosa. 

nar al voltant de les iniciatives i 
les mesures que es poden posar 
en marxa per continuar amb les 

malització del valencià, els dos 
partits de la Generalitat estan 

sobre la normativa que cal em-
prar, les normes del Puig rebut-

o les normes de Castelló accep-

de la Llengua, un ens que va ser 
crear, precisament, pel govern de 
l’aleshores president de la Gene-
ralitat Eduardo Zaplana.  

Govern autonòmic ens mena, in-
defugiblement, a una situació de 

l’idioma predominant i de pres-
tigi en l’administració per evitar 
discussions i problemes entre 
els socis de coalició mentre que 
un altre, el valencià, romandrà 
arraconat i marginat des del po-
der polític. La situació, a partir 

preocupant i recorda allò que ja 
va ocórrer durant la legislatura 

pular es va fer servir d’Unió Va-
lenciana per governar la Genera-
litat. En aquell període, el partit 
encapçalat per González Lizondo 
es va encarregar de dinamitar 
qualsevol acord o entesa pel que 
fa al valencià, quant a denomi-
nació o al seu ús. Ara, eixe paper 
l’exerceix Vox, amb una acurada 
mestria tot sabent que en són 
una part indispensable per as-
segurar-ne la majoria absoluta 
al capdavant del Consell. Fil per 
randa, se segueix el mateix guió 
que en aquella legislatura. Ara, 

teix escenari: a la casella d’eixida. 
Malauradament, endarrerim en 

da, el repartiment del “pollastre”, 

cutiu, reviscola. Comptat i deba-

poc, tota empremta o segell que 

lització lingüística. Tot el camí 
recorregut en els àmbits educa-
tiu, institucional o als mitjans de 
comunicació públics són el gran 

reaccionari i retrògrad entestats 
a atacar i combatre sense pietat. 
La llengua minoritzada per un 

de ser que mai.   
Les conselleries controlades 

per Vox intenten crear proble-
mes i entrebancs en aquelles 
contrades on no hi ha cap, tot 

el que ells entenen com un des-
equilibri entre l’ús del valencià 
i del castellà. A ells, el valencià 
tant els fa. Històricament i so-

ma prevalent a l’administració 

i a la resta dels àmbits socials. 
Sembla un malson. Malaurada-

legislatura que ara s’enceta en 

dent de la Generalitat, hauria de 

embolics i sense obrir cap tipus 
de ferida entre els valencians tot 
i que els seus socis de govern no 
hi ajudaran. La ultradreta pensa 
que les qüestions lingüístiques 
representen un bon cabal de vots 
i, de cap de les maneres, no estan 
disposats a renunciar-hi per as-
segurar-se’n una part important 
del “pollastre”. Res no els impor-

basades en el sentimentalisme 
i el populisme tot bandejant les 

defensades pels estaments uni-
versitaris.

Miquel Ruiz, periodista de la 
Pobla i assessor de comunicació 
premsapvallbona@hotmail.com

Torn 
progressista
Moltes voltes hem escoltat la fra-

se típica de: “la política no m’im-
porta” o “passe de la política”. Res 

el dia a dia, les decisions que es 

com a les Comunitats Autònomes, 

vell local, totes elles ens vinculen 
personalment.

Tant es així, que segurament 
milions de persones, directa o 
indirectament, han estat seguint 
estos dies els debats que han pre-
cedit les dos votacions fallides del 

candidat Feijóo. Un fracàs que ja 
s’havia albirat la jornada electo-
ral, ja que de cap manera anava a 

A la dreta i extrema dreta no els 
donen els números. Als primers, 

tanta terra cremada per allà per 
on han passat, que s’han quedat 

bascos i catalans donaven suport 
a governs socialistes o populars.  

la línia del que estan proposant a 

ge dels drets laborals, econòmics 

de democràcia. I això la gran ma-
joria de la ciutadania ho rebutja. 

actituds xulesques d’alguns in-
tervinents, s’han pogut comparar 
dos models d’Estat. Els que apos-
ten per seguir avançant en drets: 
com la millora de les pensions, la 
pujada  de salari mínim interpro-
fessional, la lluita contra el frau 

grans fortunes i a la banca, l’apos-
ta per la renda d’inclusió, els drets 

en favor de les dones i de tota la 
classe treballadora, amb millores 
en la contractació i l’estabilitat en 

l’ocupació, l’impuls de l’economia 
productiva de proximitat o la sa-
nitat pública i les prestacions so-
ciosanitàries universals. O els que 
aposten clarament pel contrari, 
encara que tenen la santa barra 
de dir que van a fer el que ja s’es-
tà fent, quan han votat reiterada-
ment en contra.    

espais com Sumar (on es troba 
emmarcada Compromís) van a 
tindre un paper determinant en el 
futur del País. Tant es així, que els 
mateixos empresaris valencians 
(la patronal CEV i el seu president 

del bipartidisme, i han animat a 
la Coalició que siguen claus en la 
nova investidura i que l’agenda 

valenciana forme part del nou 
executiu estatal. És normal, els 
dos grans partits de la transició 
mai han alçat la veu quan han tin-
gut l’oportunitat de seure’s en els 

S’ha obert un termini de dos 
mesos per a que el diàleg, el 
consens, i la democràcia parla-
mentària tornen a parlar. On la 
legitimitat que la ciutadania ha 
dipositat en les forces polítiques 
siga la que ajude, o no, a la con-
formació d’un nou govern. El bloc 
progressista te la seua oportunitat 

Paco Garcia Latorre, portaveu 
comarcal Compromís

Nosaltres, els 
valencians
No pretenc plagiar a l’insig-

ne Fuster, sinó fer una xicoteta 

brem el 9 d’octubre, dia de la Co-

Estem vivint temps procel·lo-
sos a molts nivells, especialment 
a nivell polític... Hi ha un bon 
grapat d’autonomies governades 
per la dreta i la ultradreta, (entre 

nostra). Governs que, tal volta no 
del tot de paraula però sí de fet, 

No sabem encara si hi haurà nou 
govern a Madrid o si haurem de 
tornar a les urnes en gener, però 
sí sabem que qui encapçala l’al-

“moderat” a qui Oscar Puente no 
va dir cap falsedat en el seu con-
tundent discurs, simplement li 

“moderat” que, per exemple, sent 
president de Galícia, va etzibar 
al parlament a una diputada del 
BNGa que estava molt necessita-

Per altra banda estan els bascs 
i els catalans que, com sempre, 
van a la seua, els uns disfrutant 

altres embarcats en desventures 
que començaren com a cortina de 
fum per no parlar de la corrupció 
i que han dut a tot el que han dut 

de pas, tots els meus respectes 
als independentistes d’esquerres, 

a la presó; i tots els meus dubtes 
envers la burgesia nacionalista 

a estar liderada per un ninot de 
falla fugit de la cremà). Els ma-

bertat cervesera”, els gallecs en-
cara no s’han llevat de damunt el 
caciquisme del segle XX i els an-
dalusos castiguen les errades del 

Les autonomies on encara go-
verna l’esquerra no són (dit amb 

mental per aguantar el tiró del 
populisme de dreta i ultradreta 
i no permetre el triomf total dels 
poders fàctics i mediàtics. Tan-

qui governa hui al Palau de la Ge-
neralitat, però pense que ha estat 

un desgraciat accident que s’expli-
ca per les errades a l’esquerra del 
PSPV i per l’injust llistó del 5% en 
la llei electoral valenciana, quan la 
majoria d’autonomies ja el tenen 
per baix d’eixe mínim. Pense que 
en esta legislatura estem a temps 
de evitar una altra llarga travessia 

som claus els ajuntaments on 
encara governem les esquerres. 

aconseguir “tirar del carro” i que 
retorne la racionalitat al govern 
de la Generalitat i no entre la ul-

Un bon exemple, tot i que pot 

l’Ajuntament de Llíria. A banda 

ment explicable pel bon treball de 
Joanma Miguel i el relleu genera-
cional al si del PSPV llirià), l’Ajun-
tament de Llíria (ben liderat per 
l’alcalde Joanma Miguel i el pri-

mer tinent d’alcalde Paco Gorrea, 
que intercanviaran els seus pa-
pers a la meitat de la legislatura) 
ens mostra com podem treballar 
les esquerres juntes per continuar 
fent polítiques socials, mediam-

Cal deixar possibles partidismes 
i/o  sectarismes a banda: som un 
sol govern i, actuant com a tal, se-
rem perfectament capaços de do-

hem de decidir si volem mirar en-
davant o cap a darrere, si volem 
avançar o retrocedir... Sincera-
ment pense que qui pot tindre un 
paper fonamental en eixa decisió, 

cia som nosaltres, els valencians i 

Nico Marco, Regidor d’Esport i 
Salut de Llíria
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La Federació del 
Comerç present a 
la Fira ‘A mos redó’ 
de Llíria

Llíria va oferir la seua gran 
festa gastronòmica de l’any, la 

merç de Llíria, acompanyat de 

Llopis, inauguraren, la vesprada 

Els visitants pogueren degustar 

nomia local en els 11 expositors 

tesans llirians per a les veïnes i 

agrair a totes les persones que 

CHARCUTERÍA 
EL BLANCO 

POLLOS PLANES PUB GOBLINS LES TERMES 
GASTROBAR 

PUB LA GRUTA CAFETERÍA PANEO  BODEGA CA TINO LUPULA BEER 

CARNISSERIA 
CA EL XELVANO 

FEDERACIÓ DEL 
COMERÇ DE LLÍRIA 

 BAR ME DA IGUAL 
Y PIZZERÍA DE L’ANGEL 

CUINA D’ENCARNA
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Llíria compta amb un nou servei 
de manteniment de clavegueram
L’empresa Aqlara gestionarà les incidències tant al nucli urbà 
com a les urbanitzacions que compten amb xarxa de sanejament
LLÍRIA
REDACCIÓ | Aqlara serà la 
nova companyia encarregada 
del servei municipal de man-
teniment del clavegueram i sa-
nejament públic. L’empresa ha 

les persones usuàries que estarà 
situada al carrer Rascanya nú-
mero 10.

Segons ha anunciat la regi-
dora del Cicle de l’Aigua, Mari 
Cruz Garcia, des d’este estiu, 
“l’empresa Aqlara Cicle Integral 
de l’Aigua és l’encarregada de 
gestionar les incidències que pu-
guen sorgir en la xarxa munici-
pal de sanejament públic, comp-

directa de les reclamacions i 
d’operaris per a fer el seguiment 
i control del sistema de clave-
gueram que actualment existeix 
al terme municipal”.

dimarts, dimecres i divendres de 
8 a 14 hores, i els dimarts i di-
jous també de 15 a 19 hores. Els 

dijous al matí només hi haurà 

de contacte seran per a consul-
tes generals el 900060197 i per a 
urgències el 900060198. També 
es podran enviar consultes via 

ra.com.
La regidora del Cicle de l’Ai-

gua ha detallat que, dins de la 

cessionària haurà d’actualitzar 
el Reglament Municipal del Ser-
vei, que inclourà entre altres, el 

o actualitzacions que es consi-
deren convenients; realitzar un 

zat de les infraestructures i ins-

tal·lacions de la xarxa existent, 
implantar un Sistema d’Infor-

georeferenciats i separats temà-

del Pla Director del Servei de 
Clavegueram i Sanejament del 
terme municipal.

A més, també correspondrà a 
la concessionària la vigilància i 
control d’abocaments d’aigües 
residuals no domèstiques a la 
xarxa de clavegueram, així com 

nança Municipal de Tractament 
i Abocaments d’Aigües Resi-
duals, i del Reglament de Pres-

Per part seua, l’alcalde de la 
localitat, Joanma Miguel, que ha 

als usuaris, ha destacat que “este 
era un compromís que s’ha-
via adquirit amb els veïns i que 
s’inicia en este nou mandat exe-
cutant-lo de manera efectiva, i a 
través del qual es podrà fer una 

tents, tindre un manteniment 
actiu durant tot l’any i detectar 
els problemes existents per a po-
der abordar solucions de futur”.

Autoritats junts a responsables de l’empresa Aqlara.

Llíria es converteix en un dels municipis 
convidats del Festival Open House València
Descobreix els monuments arquitectònics i arqueològics de la 
ciutat els propers dies 14 i 15 d’octubre al Festival d’Arquitectura
LLÍRIA
REDACCIÓ | Llíria s’ha incor-
porat enguany com a municipi 

va cultural està promoguda per 
l’Acadèmia Europea del Paisat-

sense ànim de lucre, formada 
per un grup d’arquitectes i pro-
fessionals valencians interessats 

bana, l’arquitectura i la partici-

titueix una potent plataforma de 

les seues portes, per a exhibir la 
seua singularitat funcional, ti-

projecte multidisciplinari i obert 
a tota la ciutadania que pre-
tén ajudar a viure i disfrutar de 
l’arquitectura, el paisatge i l’art 
urbà, impulsant noves maneres 
de contemplar-la i habitar-la.

A més, el festival té com a 
objectiu donar visibilitat a les 
ciutats dels voltants de Valèn-
cia, amb la Xarxa de Municipis 

l’esdeveniment mitjançant acti-

i s’endinsen en el seu univers 

diversitat cultural.
Enguany, la capital del Camp 

Turisme Llíria, se suma a esta 
iniciativa com a municipi convi-
dat. Ciutat Creativa de la Músi-

destaca també pel seu patrimoni 

una gran oferta cultural, gas-

Durant el cap de setmana del 
14 i 15 d’octubre, les persones 
participants podran visitar cinc 

nades de portes obertes: Ca la 
Vila, Banys Àrabs, Mausoleus 

Termes romanes de Mura i l’es-
glésia de la Sang. 

Rutes temàtiques a Llíria
Igualment, Turisme Llíria ha 
preparat tres rutes temàtiques. 
El dissabte 14 d’octubre a les 

ta Romana’. Eixe mateix dia, a 
les 17 hores, es farà un recorre-

gut per la’Lyria medieval’. I el 

Renaixentista i Barroca’. Sens 
dubte, esta experiència repre-
senta una oportunitat única de 
conéixer diferents èpoques de 

ments presents a la ciutat. 
Finalment, el diumenge 15 

d’octubre, a la plaça Major An-
tiga, tindrà lloc l’activitat Es-

permetrà disfrutar d’experièn-

localitzacions d’elevat interés 

MÉS INFORMACIÓ I 
INSCRIPCIONS 

EN:
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Llíria sol·licita la declaració de zona 
catastròfica pel temporal de pluja i pedra

LLÍRIA

L’Ajuntament de Llíria ha 
sol·licitat a la Delegació del Go-
vern la declaració del municipi 
com a zona afectada greument 
pel fort temporal de pluja del 
passat 17 de setembre.

Aquest episodi meteorològic 
va provocar nombrosos danys 
en molts camins rurals del ter-
me municipal i en altres espais 
públics del nucli urbà, entre al-
tres desperfectes.

La Policia Local ha traslladat 

a l’alcalde Joanma Miguel un 
informe amb tota la relació de 
danys que havien causat aques-
tes fortes tempestes. 

La portaveu del Partit Popu-
lar, Reme Mazzolari, demanarà 
que el consistori no cobre les 
taxes d’ocupació als feriants 
afectats i que han patit danys 
en les  parades o pèrdues en les 
mercaderies a causa de les fortes 
pluges en plenes festes de Sant 
Miquel.

Aqualia acomete la desinfección y 
limpieza de los depósitos de agua
Los trabajos se llevarán a cabo en la mayoría de los casos sin 
tener que cortar el suministro de agua a la población de Llíria
LLÍRIA
REDACCIÓ | Aqualia ha inicia-
do el Plan Anual de Limpieza y 
Desinfección de los Depósitos de 
Agua que abastecen al munici-
pio para este año. En septiembre 
se ha comenzado con la limpieza 
del depósito Llometa de Mos-
sén y en las próximas semanas 
se continuará con el depósito 
elevado de Montañeta y los dos 
vasos del depósito Gerardo.

La realización de estos traba-
jos es importante para asegurar 
la calidad del agua almacenada 
en los depósitos que posterior-
mente es distribuida a la pobla-

ción. El proceso que se sigue es 
el vaciado del depósito, la elimi-
nación por medios mecánicos 
de partículas sedimentadas y de 
incrustaciones y la reparación 
de estructuras dañadas si es ne-
cesario. Finalmente, se procede 
a la desinfección del interior del 
depósito y a la comprobación de 
la calidad antes de restablecer el 
suministro. En función del de-
pósito, estos trabajos podrían 
llevarse a cabo sin afectar al su-
ministro de agua a la población.

La limpieza de los depósitos es 
una de las actuaciones que Aqua-
lia lleva a cabo para garantizar 

la calidad del agua que llega a 
las acometidas de las viviendas. 
Además, la empresa realiza un 
control analítico del agua sumi-
nistrada, en las que se controlan 

como microbiológicos. 
Estas tareas forman parte 

del Plan de Autocontrol y Ges-
tión del Suministro del Ser-
vicio Municipal de Aguas, en 
cumplimiento del Real decreto 
3/2023, de 10 de Enero, por el 
que se establecen los criterios 
técnico-sanitarios de la calidad 
del agua de consumo humano 
(BOE-A-2023-628).

Llíria aprova el sector industrial del Pla 
de Montero de 250.000 metres quadrats

L’Ajuntament de Llíria ha cul-

sector industrial del Pla de Mon-
tero, on està situada actualment  
l’empresa Tejas Borja. El ple 
municipal ha donat llum verda 
al Programa d’Actuació Integra-
da (PAI) del SI-4 Pla de Mon-
tero, concretament a la Unitat 
d’Execució núm. 1 (UE-1).

El desenvolupament d’aquest 
sector es remunta a l’any 2005, 
quan es va adjudicar a l’empresa 
Tejas y Ladrillos del Mediterrá-

neo, antiga Tylmesa, la progra-
mació i execució d’aquest sòl 
industrial. 

El pla parcial del sector, que 
va ser aprovat al 2013, compta 
amb una superfície aproximada 
de 250.000 m², el qual s’ha di-
vidit en dues unitats d’actuació, 
la UE-1, que compta amb uns 
150.000 m² i a la qual s’ha donat 
el vistiplau en aquesta aprovació 

tarà amb altres 100.000 m² per 
a futurs desenvolupaments.

Estos son los premiados en el concurso ‘José Manaut’
El primer premio del concurso de pintura rápida al aire libre ‘Pintor José Manaut’, dotado con 700 
euros, ha recaído en Pascual Gimeno (Museros). En esta sexta edición también han sido galardonados 
Gonzalo Romero (Marines) con el segundo premio, de 500 euros, y Beatriz Romero (Agost) con el terce-
ro, de 300. El jurado ha concedido dos menciones a Miguel Díaz de Llíria y Francisco López de València.   
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LA POBLA DE VALLBONA

Relanza el projecto de la balsa de 
laminación a San Antonio de Benagéber

El alcalde de la Pobla de Vall-
bona, Abel Martí, se ha reunido 
con la consellera de Medio Am-
biente, Salomé Pradas, con el 
objetivo de que el proyecto de 
la balsa de laminación previsto 
en San Antonio de Benagéber, 
reciba un impulso para ser una 
realidad lo antes posible. La 
nueva infraestructura ayudará 
a paliar problemas de inunda-
ciones en viviendas de la Po-
bla de Vallbona y San Antonio, 
con una capacidad para 36.500 
metros cúbicos de agua y con 
cuatro conectores de pluviales 
que recogerán el agua, alivian-
do los habituales problemas de 

acumulación de agua en las zo-
nas afectadas.

“La visita responde a la in-
tención de la Pobla de que este 
proyecto, vital para cubrir nece-
sidades de vecinos de diversas 
urbanizaciones, reciba el impul-
so que necesita para ser una rea-
lidad y dejar atrás los problemas 
recurrentes de inundaciones en 

Martí. El primer edil de la Pobla 
ha agradecido “la gran disposi-
ción de la consellera para sacar 
adelante el proyecto, ofreciendo 
una respuesta a las personas que 
esperan que les ofrezcamos una 
solución a su problema”.

La piedra daña viviendas y coches 
y provoca pérdidas en las cosechas
El Ayuntamiento de la Pobla de Vallbona solicita la declaración de 

Martí insta a Diputació a acometer la obra 
en las carreteras a l’Eliana y a Riba-roja

El alcalde de la Pobla, Abel 
Martí, ha reclamado a la nueva 
vicepresidenta de Diputació de 
València y delegada de Carrete-
ras, Reme Mazzolari, un impul-
so a varias obras dependientes 
de la corporación provincial. 

las obras de la CV-375 entre la 
Pobla y l’Eliana que incluye una 
rotonda a la altura del Camí del 
Assagador en una de las inter-
secciones más problemáticas.

Otra de las mejoras pendientes 
más de una década es la CV-372, 
que une al pueblo con Riba-roja. 
Desde el Ayuntamiento se espe-
ra que pronto se inicie un nuevo 
proyecto que permita avanzar 

en una carretera que requiere 
de una mejora importante recla-
mada tanto por la Pobla como el 
resto de municipios afectados.

“Hemos venido a la Diputa-
ción para reivindicar dos pro-
yectos que son vitales que co-
nectarán nuestro municipio y 
que tenemos que reclamar desde 
ya para que sean una realidad, 
porque, aunque sean proyectos 
muy distintos son igual de nece-
sarios”, ha indicado Martí.

El primer edil se ha mostrado 
optimista tras la reunión: “va-
mos a trabajar de la mano de la 
Diputación para que estos pro-
yectos y otros puedan ser una 
realidad lo antes posible”.

Proclamación de Joan Alepuz como clavario mayor de las fiestas 
nales de la Pobla de Vallbona en honor de la Virgen del Rosario y del presidente Arnau Navarro, de la 
Segunda Caseta de la Virgen del Rosario.  El municipio de Camp de Túria se viste de gala desde el 5 de 
octubre para revivir, un año más, una celebración que llena las calles de alegría y tradición.  

LA POBLA DE VALLBONA
REDACCIÓ | El Ayuntamiento 
de la Pobla de Vallbona ha ini-
ciado los trámites para que el 
municipio sea declarado zona 

los efectos de las tormentas su-
fridas el pasado septiembre.

El alcalde de la localidad, Abel 
Martí, ha remitido a través de 
los servicios municipales, el in-
forme para iniciar el procedi-
miento de declaración de zona 
afectada gravemente por una 
emergencia de protección civil. 
“Hemos recorrido el municipio, 
escuchado a los afectados y a las 
brigadas municipales que han 
realizado múltiples intervencio-
nes, y la gravedad de los efectos 
sufridos por el temporal nos han 
hecho llegar a la conclusión de 
la necesidad que declaran como 

afectadas”, ha indicado Mar-
tí. El primer edil ha declarado 
que: “todavía estamos recau-
dando información para poder 
dar cobertura a todos los que 

necesitan ayuda, a través de este 
mecanismo de emergencias que 
esperamos que tenga una buena 
respuesta”.

El informe detalla algunas de 
las consecuencias derivadas de 
la piedra, el viento y la lluvia: 
árboles arrancados y partidos, 
caída de ramas o desperfectos 
en vehículos y viviendas, entre 
otras. 

De acuerdo con los pasos a 
seguir, el Ayuntamiento de la 
Pobla de Vallbona todavía se 
encuentra recopilando datos y 
documentación para delimitar 
las zonas del municipio que han 
sufrido las consecuencias del 
tiempo, que se dejaron notar 
especialmente en la zona norte, 
noroeste y también en el casco 
urbano.

Trabajos de limpieza tras el temporal.
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VILAMARXANT

Aquesta setmana ha començat 
la neteja a la Bassa Barreta, ame-

La Bassa Barreta es repoblarà amb les 
espècies autòctones després de la neteja

10 a 13 hores la jornada ‘Salut 

El pavelló municipal acull el actes de 
la celebració del Dia de la Salut Mental 

El centre de salut de Vilamarxant 
disposarà de zeladors les 24 hores
VILAMARXANT
REDACCIÓ | 

Héctor Troyano amb els responsables de Sanitat.

13 aturats s’incorporen a la plantilla municipal un any

L’alcalde reclama a la Conselleria de Sanitat que es duga a terme 
una ampliació i millora de les actuals instal·lacions mèdiques

agenda
cultural

Vilamarxant

DILLUNS 9, 11, 18 I 25 
D’OCTUBRE
Venda de tiquets per al sopar 
benèfic 2023. Durant el matí. 
Mercat Municipal. Organitza: 
Associació Contra el Càncer 
Vilamarxant

DIVENDRES 6 DE OCTUBRE

17 hores.Partida de Pilota. 
Trinquet Municipal

DISSABTE 7 I 8 DE OCTUBRE
Futbol. Vilamarxant CF - CD San 
Marcelino A. Camp Municipal.

DIVENDRES 13 D’OCTUBRE
17 hores. Partida de Pilota. 

Trinquet Municipal.
DIVENDRES 20 D’OCTUBRE
17 hores. Partida de Pilota. 
Trinquet Municipal.

DIVENDRES 27 D’OCTUBRE
17 hores. Partida de Pilota 
Valenciana. Al Trinquet 
Municipal.

21 hores. Sopar benèfic 2023.
Pavelló Multiusos. Organitza: 
Associació Contra el Càncer 
Vilamarxant.

DISSABTE 28 I 29 D’OCTUBRE
Futbol. Vilamarxant CF - Sp. 
Mislata UF ‘A’.  Camp Municipal 
‘Hermanos Albiol’.

Comença el treball per a posar en marxa 
el projecte de la ronda de la CV-370



“Voy a ser más 
reivindicativo” 

Héctor Troyano (PP),
alcalde de Vilamarxant

VILAMARXANT
PATRICIA GUZMÁN | Con 
27 años regresa a la alcaldía 
de Vilamarxant gracias al 
pacto del PP con Ciudada-
nos -debutó en 2019- ¿Qué 
ha cambiado respecto al 
primer mandato? 
La primera vez fue un poco más 
complicado no por la edad por-
que nunca he sentido que mi 
edad haya sido un problema. Sí 
que es verdad que no conocía 
la administración desde dentro 
y ahora llevo un bagaje que me 
ha hecho ir madurando. Hemos 
tenido una legislatura movidita 
con un poco de todo: tornados, 
lluvias, explosiones, pandemias. 
Eso te va haciendo que te curtas 
como persona y como alcalde. 
Los vecinos saben que en mí 
tienen una persona en la que 

miedo ya no les ha dado ningún 
miedo. Todo eso se supera tra-
bajando, con ganas, con tiempo 
y ahí están los resultados que 
han sido un apoyo de este pue-
blo a la juventud y a un alcalde 
joven.
Aspiraba a presidir la Man-
comunitat Camp de Túria, 
pero motivos familiares le 
han impedido presentarse 
como candidato. ¿Cómo va-
lora el pleno de investidura 
de la socialista Amparo Na-
varro?
Creo que tiene mucho trabajo 
para reconducir la Mancomuni-
dad hacia donde la mayoría del 
pleno quiere que vaya, no donde 

el PSOE quiere que vaya. Es un 
toque de atención al PSOE el he-
cho de que no hayan sido capa-
ces de aglutinar más votos que 
el de la alcaldesa de UCIN de 
Loriguilla y porque gobierna allí 
en coalición con ellos. Tienen  
que replantearse el rumbo de la 
Mancomunitat si quieren que de 
verdad funcione como otras por-

solos. Se ha visto en este pleno 
de investidura. Cada vez somos 
más los que lo estamos diciendo. 
Tus propios socios naturales que 
son los de Compromís te están 
diciendo no sigas por ahí y no te 
votan la investidura, el PP lo está 
diciendo y CUPO, Vox y UCIN 
de San Antonio de Benagéber. 
En el pleno de hace cuatro años, 
excepto el PP, todos votaron a la 
candidata socialista, en este ha 
salido en segunda votación y por 
minoría.
¿Qué propone el PP?
Lo primero que tienen que ha-
cer es paralizar los procesos de 
expulsión de Bétera, Benaguasil 

sidenta antes de las elecciones 
porque todavía no habían pa-
sado por pleno los nuevos esta-
tutos. A partir de ahí estamos 
dispuestos a dialogar cualquier 
cosa, pero esos tres expedientes 
los tiene que paralizar porque 
tienen un error de fondo que les 
puede afectar. Y sentarse con sus 
alcaldes y con los del PP y con el 
resto del pleno porque necesa-
riamente va a tener que llegar a 
acuerdos porque no tienen ma-

yoría, le van a faltar siempre tres 
votos que va a tener que traba-
járselos. El PP puede estar, pero 
necesitamos ver un cambio de 
rumbo porque el actual acabará 
llevándola al abismo. Estamos 
completamente de acuerdo con 
Compromís en que se reduzcan 
gastos y sirva para lo que tiene 
que servir que es para prestar 

servicio a los ayuntamientos pe-
queños, desde la solidaridad de 
los grandes. Y no duplicar ser-
vicios como hacemos. Estamos 
engordando una entidad que a 
veces se le olvida al PSOE es vo-
luntaria. El día que decidamos 

nos vamos, nos 
vamos y no pasa nada. El 
problema va a estar en quien 
asume lo del que se va. 
En Vilamarxant, estos 
próximos cuatro años, ¿en 
qué se va a notar el cambio 
de color en la Generalitat y 
en la Diputación?
Es muy  bueno para Vilamarxant 
que los colores sean los mismos. 
El estar en una aldea gala es muy 
complicado, pelear contra todos.
Ahora hay que acabar la CV-50, 
ya no hay excusas. Yo he sido 
muy reivindicativo y voy a serlo 
más, incluso beligerante, porque 
es mi obligación y se tiene que 
notar el cambio. Ya se ha notado 
en cuanto al trato. Intenté reu-
nirme la pasada legislatura con 
Mónica Oltra y no obtuve res-
puesta y con la actual consellera 
ya me he reunido para abordar 
el tema de los menores tutela-
dos, la residencia y la vivienda. 
Si los alcaldes se quejan de  
que cuatro años son pocos, 
¿cómo se hace con manda-
tos de dos años?
Aquí los trabajos son de cuatro 
años. La gente nos ha dado un 
apoyo importante, nos ha vali-
dado el modelo y creo que nos 
equivocaríamos si cambiásemos 
de hoja de ruta. Nosotros ya he-
mos puesto la marcha más larga 
y esto ya va a velocidad de cruce-
ro. No podemos parar. 
Tanto el PP como su socio 
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de Ciudadanos han mejora-
do los resultados electora-
les.
Las elecciones han sido un res-
paldo muy fuerte a la labor del 
equipo de gobierno. El PP he-
mos doblado los votos y obteni-
do tres concejales más. Creo que 
ese respaldo nos está diciendo 
‘continuar en esta línea’ y creo 
que al que se le pase por la cabe-
za cambiar el rumbo o los objeti-
vos se estará equivocando.

Como responsable comar-
cal del PP ¿qué valoración 
hace del  nuevo mapa polí-
tico?
Estamos muy contentos porque 
el PP ha ganado las elecciones 
municipales en Camp de Tú-
ria con 12.000 votos más que 
el PSOE. Esta comarca siempre 
ha sido un referente para el PP y 
estas elecciones ha sido un pilar 
fundamental para conseguir la 
Generalitat y la Diputación.  Los 
pactos de gobierno en Nàquera 
y en San Antonio están funcio-
nando muy bien. Hemos recupe-
rado la Pobla y gobernamos por 
primera vez en Gátova. Somos 
tres alcaldes en la treintena. Se 
está produciendo dentro del PP 
una regeneración que está sien-
do muy positiva, los ciudadanos 
apuestan por gente joven. 
En San Antonio son a la vez 
gobierno con dos conceja-
les y oposición con otro, los 
tres del PP. ¿Esa situación 
es sostenible?
Es un trabajo que tenemos ha-
cer, que tenemos pendiente. Va-
mos a reconducir la situación no 

que está marcado el rumbo.
¿Qué espera de esta legisla-
tura?
Va a ser una legislatura muy so-
cial. Hemos invertido mucho en 
infraestructuras, hemos dado 
la vuelta al pueblo y ahora toca 
poner el foco en lo social, cuidar 
a nuestra gente, que sepan que 
este ayuntamiento está para ayu-
darles. Espero que sea una legis-
latura sin sobresaltos sanitarios 
ni meteorológicos y esperanzado 
en sacar adelante los proyectos. 
Estamos contentos que conti-
núe este gobierno, que continua 
gracias a la generosidad del PP. 
Vilamarxant hoy sigue teniendo 
un gobierno de centro derecha 
gracias a la generosidad del PP. 
Hemos sido nosotros los que 
ganando las elecciones sobrada-
mente hemos propiciado el que 
se reedite la coalición de gobier-
no. Es fruto de la generosidad 
del PP. Había otras opciones 
que se estaban explorando y que 
estaban dispuestos a que se lle-
varan a cabo. Si el PP no hubiera 
sido generoso probablemente 
hubiésemos tenido un pentapar-
tito de izquierdas. Los vecinos 
tienen que saber que la garan-
tía total de que en Vilamarxant 
haya un gobierno de centro de-
recha es el  PP.

“
Vilamarxant hoy 
sigue teniendo un 
gobierno de centro 
derecha gracias 
a la generosidad 
del PP en estas 
elecciones. Si el 
PP no hubiera 
sido generoso, 
probablemente 
hubiésemos tenido 
un pentapartito de 
izquierdas
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SAN ANTONIO DE BENAGÉBER

Correos repartirá las cartas a los buzones 
domiciliarios en la urbanización Montesano

A partir de este mes de octu-
bre Correos llevará las cartas a 
los buzones domiciliarios de la 
urbanización Montesano, po-

nitarios que, según el Ayunta-
miento, “serán retirados con la 
mayor brevedad posible”.

La Comisión Nacional de los 
Mercados y la Competencia ha 
resuelto a favor la instancia del 
reparto de la correspondencia 
ordinaria por Correos presen-
tada por la Asociación de la 
Urbanización Montesano y el 
Ayuntamiento de San Antonio 
de Benagéber. Los vecinos han 
defendido durante los últimos 
años su derecho a recibir el co-
rreo en sus domicilios después 

de verse obligados a recoger su 
correo en buzones concentrados 

na de Correo del municipio.
Como consecuencia del in-

cremento de las viviendas y el 
aumento de vecinos que se han 
empadronado en el municipio, 
ya cumple dos de los tres puntos 
que contempla el RD 1829/1999 
para solicitar que el reparto del 
correo de la Urbanización de 
Montesano sea domiciliaria.

Desde el consistorio matizan 
que desde el 3 de octubre se re-
partirá el correo en los respec-
tivos domicilios, siempre que 

En caso contrario, tendrán que 

San Antonio celebra las bodas de oro de seis matrimonios  

Enric Juan, nuevo edil de Guanyem 
tras la dimisión de Amparo Ferrer
La hasta ahora concejala deja el acta a los tres meses de tomar 
posesión y deja paso al exdirector de Infraestructuras Sociales 
SAN ANTONIO DE BENAGEBER
P. G. | El curso político se ha 
iniciado con novedades en el 
Ayuntamiento de San Antonio 
de Benagéber. En el primer ple-
no municipal tras el paréntesis 
de las vacaciones estivales, se ha 

la del grupo municipal de Guan-
yem, Amparo Ferrer, presentó 
su dimisión en la sesión plenaria 
celebrada el 28 de septiembre.

coalición integrada por Compro-
mís, Plataforma y Podemos ha 

ses después de tomar posesión 
del cargo por “motivos perso-
nales”, según han manifestado 
fuentes de Guanyem.

de cuatro años en el consistorio, 
aunque “continuará apoyando 
las iniciativas de la coalición, en 
la que se destacó por la defensa 
y protección del asociacionismo 
y del comercio en sus años como 

po municipal. 

rrer será asumida por el siguien-
te candidato de la lista electoral 
con la que la coalición concurrió 
a los comicios del 28M, Enric 
Juan. El número tres de la lis-
ta de Guanyem es ingeniero 
de profesión y durante los dos 
Gobiernos del Botánic -PSPV 
y Compromís- estuvo al frente 

de las direcciones generales de 
Infraestructuras Sociales y de 
Transición Ecológica.

Desde la coalición han valo-
rado que el actual responsable 
del área de política internacional 
de Iniciativa-Compromís “cuen-
ta con una amplia experiencia 
política y de gestión en la Ge-
neralitat, una visión que contri-

pueblo en esta nueva etapa”.

San Antonio de Benagéber ha celebrado las bodas de oro de seis matrimonios de la localidad. El pasado 

banda de la Sociedad Musical de San Antonio de Benagéber que amenizó el acto con música en directo.

Enric Juan, Amparo Ferrer y Pau Andrés.

MATRÍCULA
(PRIMERA VEZ)

25€ 

TARIFA NORMAL
(ADULTO GYM, 
DIRIGIDAS Y 

PISCINA)
  34,50€/MES

TRIMESTRAL 
(SIN MATRÍCULA) 

99€

SEMESTRAL 
(SIN MATRÍCULA)

 180€

ANUAL 
(SIN MATRÍCULA) 

300€

TELF. 961 22 84 68
WWW.CDMSAB.COM

 Instagram @CDMSAB

TERCERA EDAD
(>65AÑOS) 
24,90€/MES

JOVEN 
(14-24AÑOS) 
28,90€/MES

MATINAL
(7:15-12:30) 
28,90€/MES

MEDIODÍA 
(12:30-16:30) 
28,90€/MES

PENSIONISTA 
(ACREDITACIÓN) 

24,90€/MES ?

?Pregunta por nuestras 
ofertas de abonos 
familiares

Últimas plazas en 
nuestros cursillos de 
natación
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L’ELIANA

L’Ajuntament es reuneix amb 
FEPEVAL per a impulsar el polígon

L’Ajuntament de l’Eliana s’ha 
reunit amb el president de la 
Federació de Polígons Empresa-
rials de la Comunitat Valenciana 
(FEPEVAL), Diego Romá, per a 
establir accions que servisquen 
per a impulsar la nova àrea in-
dustrial de l’Eliana de 200.000 
metres quadrats i accés directe a 
l’autovia CV-35. L’alcalde Salva 
Torrent ha explicat “la necessitat 
de convertir la zona en referent 
perquè les empreses s’instal·len 
al municipi per a fomentar l’eco-
nomia i l’ocupació local”.

La cita que ha comptat amb la 
participació de la tinenta alcal-
de Marta Andrés i el president 
de l’associació de propietaris 
del polígon industrial de l’Elia-
na, Diego Sanía,  ha servit per a 
posar sobre la taula els primers 
passos a seguir per a constituir 

una Entitat de Gestió i Moder-
nització (EGM) a l’Eliana. Es 
tracta d’una mesura impulsada 
per la Generalitat a través de la 
Llei 14/2018, de 5 de juny, de 
gestió, modernització i promo-
ció de les àrees industrials i que 
busca la col·laboració publico-
privada per a convertir les àrees 
industrials en territoris amb fu-
tur, on s’atenga la necessitat de 
les empreses instal·lades, dels 
propietaris i s’integren al mu-
nicipi. Així, s’ha establit que en 
les pròximes setmanes es pro-
gramaran reunions que atenent 
públics diferents (personal polí-
tic i tècnic de l’ajuntament d’una 
part i empresaris i propietaris 
del polígon de l’Eliana d’altra 
banda) es puga aprofundir i co-
néixer els passos a seguir per a la 
constitució de la EGM.

La Policia Local reconeix les 
actuacions dels agents i dos veïns
Francisco Ferrer ha rebut en l’acte del Dia de la Policia Local la 
medalla a la trajectòria professional pels seus 20 anys de servei 
L’ELIANA
REDACCIÓ | L’Eliana ha ce-
lebrat el Dia de la Policia Local 
amb un acte en el qual ha re-
conegut la tasca als agents que 
han realitzat accions destacades. 
Erik Lario i Salvador Marco han 
rebut una distinció per l’actua-
ció durant un motí en un centre 
de menors; José Antonio Coll i 
Francisco Alonso, per una de-

de drogues; Francisco Ferrer, 
Antonio Muñoz, Ignacio Díaz, 
Vicente Granell i Francisco J. 
Desco pels seus serveis davant 
les pluges torrencials; per la in-
tervenció en un incendi, Javier 
Soto, Miguel Navarro i Salvador 
Marco; per la detenció d’un lla-
dre a Sant Antoni, Yolanda Mar-
tínez i Antonio Sáez; per l’actua-
ció en un incendi en un habitatge 
Francisco Mares, Miguel Nava-
rro, Miguel A. Ferrando, Salva-
dor Marco i Francisco Alonso; 
per la detenció d’un delinqüent 
que pretenia vendre drogues a 

menors a la Pineda, Javier Soto, 
Miguel Navarro i Francesc Yago; 
per la intervenció per a contro-
lar un malalt violent per brot 
psicòtic, Ángel Márquez, Nuria 
Higón, Yolanda Martínez i Anto-
nio Sáez; per dues actuacions re-
lacionades amb l’ajuda a un fe-
rit d’accident de trànsit, Amado 
Moya, Salvador Marco i Vicente 
Benlloch; Alejandro Periáñez pel 
seguiment de casos de violència 
de gènere; Miguel A. Ferrando, 
per evitar un suïcidi; i Francisco 

Alonso per una detenció estant 
fora de servei. 

La medalla a la trajectòria 
professional meritòria durant 
20 anys de servei ha recaigut en-
guany en Francisco Ferrer. 

La Policia ha distingit dos 
veïns, José Trenzano pels seus 
serveis altruistes en favor de la 
salut dels agents durant la co-
vid19 i Yolanda Blázquez per la 
traducció a llengua romanesa 
de les diligències de lectura de 
drets.

Agents i autoritats en el lliurament de les distincions.

El curt ‘Eventos’ guanya l’Espiral daurada de l’Elian Cinema
millor curt en valencià atorgat pel CEL. L’accèssit a la millor directora o guionista, de la mà de Lliures, 
va ser per a la creació de Galevi, ‘Ix del meu cor’ i el de LGTBI+, atorgat per Marietes, va recaure a ‘Ver 
la vida y no tocarla’ de Teaser . L’actor elianer Marcelino Plumet es va fer amb el de millor interpretació.
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Las comisiones de Benaguasil celebran el ‘Mig Any Faller ‘
Las diez comisiones han celebrado el ‘Mig Any Faller ‘ en la avenida con hinchables, pintacaras, anima-
ción para los más pequeños y una globotà. Tras la comida de hermandad, la jornada continuó con am-
bientación musical hasta la noche. La actividad fallera continuará el 21 de octubre con la presentación 
de las Falleras Mayores de 2024, Noemí Real y Ainhara Sanabria, y del presidente infantil, Asier Ortiz.

BENAGUASIL

Arrancan las obras de reforma de la pista 
multideporte del polideportivo municipal

El Ayuntamiento ha iniciado 
los trabajos de mejora integral 
de la pista deportiva multidis-
ciplinar del polideportivo. Los 
concejales Rubén Araque y 
Alicia Molina han visitado las 
instalaciones  para realizar un 
seguimiento de los trabajos con-
sistentes en la rehabilitación del 

mación de un pavimento conti-
nuo a base de resinas que per-
mitirá la absorción de impactos 
para proteger a los deportistas 
en saltos o caídas y el control del 
deslizamiento apropiado para 
cada tipo de deporte.

La actuación se completará 
con el replanteo, encintado y 
marcaje de líneas con los colores 

que marca el Consejo Superior 
de Deportes y las federaciones 
deportivas para la práctica de 
baloncesto, tenis, fútbol sala y 
balonmano, ampliando de esta 
manera su uso a nuevas moda-
lidades deportivas.

“Con esta reforma vamos a 
darle una mayor utilidad a este 
espacio y optimizar el uso de-
portivo, lo que va a desconges-
tionar la disponibilidad de las 
pistas, siguiendo nuestra línea 
de trabajo para crear un Bena-
guasil en el que las instalaciones 
deportivas sean funcionales y se 
pongan facilidades a los vecinos 
y clubes para sacar el mayor pro-
vecho posible de los espacios pú-
blicos”, indica Araque.

‘Benaguasil Cuida’t’ ofrece cursos 
de formación para mayores de 55 años

El Ayuntamiento ofrece para 
los mayores actividades y talle-
res de yoga, dibujo y pintura, 
ajedrez y pilates en el Centro de 
la Juventud, pilates, abdomina-
les hipopresivos y latin dance 
en el Casal Social. Dentro del 
programa ‘Benaguasil Cuida’t’, 
de octubre a febrero se realiza-
rán cursos de informática y para 
manejar la app de GVA Salud y 
el correo. En enero se impartirá 

un curso de inglés, mientras que 
en marzo los mayores conoce-
rán los hábitos de una vida sa-
ludable. En abril la temática es 
la prevención de riesgos en el 
hogar y en mayo a la inteligencia 
emocional. En junio se realizará 
un curso sobre motivación. 

Los cursos gratuitos se reali-
zarán los martes a las 10 de la 
mñana en el aula de informática 
de la biblioteca municipal.

Repta al càncer amb una ruta de 
115 quilòmetres des d’Ademuz
Juan Manuel Darijo completa amb èxit el recorregut a peu durant 
24 hores sense descans per a lluitar contra aquesta malaltia 

BENAGUASIL
REDACCIÓ | Juan Manuel 
Darijo ha tornat a posar-se a 
prova amb un nou repte solida-
ri. En aquesta ocasió, el veí de 
Benaguasil ha recorregut a peu 
els 115 quilòmetres que separen 
Ademuz del seu poble durant 24 
hores sense parar per a sensibi-
litzar la gent de la importància 
de lluitar contra el càncer.

“El repte va estar bé, però ha 
sigut molt dur. Això és una llui-
ta, igual que és la lluita contra 
el càncer. És molt bonic passar 
pels diferents pobles i que la 
gent et reba als ajuntaments”, 
ha explicat Darijo.

Un total de 10 municipis de 
la comarca de Camp de Túria i 

arribar a la seua localitat natal, 
Benaguasil. Un camí pel qual ha 
hagut de bregar amb diferents 
terrenys difícils de superar. “El 
recorregut va ser molt dur. Des 

plagat de pujades molt dures i 
més tard recórrer 10 quilòmetres 
per graveta va ser molt pesat”», 
descriu Juan Manuel Darijo.

Malgrat les complicacions, 
l’esportista mai va pensar a 
abandonar. “Per culpa del Goo-
gle Maps em vaig perdre per les 
muntanyes de Pedralba però mai 
vaig pensar a retirar-me. Hauria 
d’estar mort”, apunta l’esportis-
ta, que inclús va participar pocs 

dies desprès del seu repte en la 
Pujada a la Montieleta.

Aquest repte és el huité que 
realitza Darijo en els últims anys, 
descalç i en solitari. Entre ells 
destaquen els 500 quilòmetres 
que va realitzar des de Granada 

les donacions de sang -ell mateix 
es donant- i els 600 quilòmetres 
entre Mèrida i Benaguasil per la 
lluita contra el càncer.

Darijo portant una pancarta solidària contra el càncer.
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RIBA-ROJA DE TÚRIA

El pleno del Ayuntamiento de 
Riba-roja ha aprobado la cuenta 
general correspondiente al ejer-
cicio presupuestario de 2022 en 
el que se cerró con un superávit 
de 500.000 euros, un remanen-
te económico acumulado de 11,9 
millones de euros que se podrán 
destinar a proyectos y obras mu-
nicipales y un saldo bancario de 
14 millones de euros.

El informe de Intervención ha 
constatado un ahorro neto de 
550.000 euros que se completa 
con los 14 millones de euros dis-

en las entidades bancarias.
El equipo de gobierno del 

PSPV ha destacado, además, 
que este saldo bancario se ha 
incrementado en el último ejer-
cicio en más de 3,3 millones, al 
pasar de los 5 millones existen-

tes en el ejercicio del 2021 hasta 
los 8,3 millones actuales.

El ejecutivo local ha insistido 

de la que disfruta la localidad ya 
que en los últimos años se han 
incrementado los servicios pú-
blicos al mismo tiempo que se 
han introducido novedades en 

en los impuestos municipales de 
un 18% en las dos últimas legis-
laturas sin reducir las inversio-
nes. 

El alcalde de Riba-roja, Ro-
bert Raga, ha subrayado que 
“cumplimos todos los paráme-

que en los próximos años que 
“vamos a acometer importantes 
proyectos en sanidad, servicios 
sociales, deportes o infraestruc-

El Ayuntamiento liquida las cuentas de 
2022 con un superávit de medio millón

Un total de 23 edificios públicos se 
dotarán de pictogramas identificativos 

El pleno del Ayuntamiento de 
Riba-roja de Túria  ha aprobado 
una propuesta presentada por el 
equipo de gobierno del PSPV de 

rés general. El propósito de esta 
iniciativa es favorecer la identi-

y lugares con símbolos que favo-

y una mayor inclusión social de 
aquellas personas con una dis-
capacidad cognitiva. 

En concreto, se han incluido 

rán pictogramas, ubicados en el 
casco urbano o en sus inmedia-
ciones. Se trata del Ayuntamien-
to, la iglesia Nuestra Señora 
Asunción, el mercado munici-
pal, el centro de salud, la biblio-
tecas, el Hogar del Jubilado, 
Servicios Sociales, el Centro de 
Día y el Centro Juvenil, la Casa 
de Cultura, el Auditorio, el retén 
de la Policía Local, el Castell o 
Parque Maldonado. 

Otros espacios incluidos en la 
propuesta son el Centro de Re-
habilitación, el trinquet munici-
pal, el Espai de la Dona, el po-
lideportivo, el centro deportivo 
la Mallà, el pabellón municipal, 
la escoleta infantil, los colegios y 
los institutos de Secundaria.  

De esta forma, las remodela-

al mayor número de personas 
posible. 

El alcalde de Riba-roja de Tú-
ria, Robert Raga, ha valorado 
que esta propuesta del grupo 
socialista aprobada por el ple-
no municipal “supone el com-
promiso del actual equipo de 
gobierno por apostar por una 
inclusión completa de todas las 
personas, de forma que cada 
una de ellas pueda disponer de 
todos recursos sin ningún tipo 
de discriminación respecto de 
otras personas. Por ello todos 

se dotarán de los pictogramas 

‘Catarsis’ desplega a Riba-roja l’obra de 36 reconeguts artistes
L’Espai d’Art Contemporani ‘El Castell’ acull des del passat 20 de setembre l’exposició col·lectiva ‘Catar-

que reuneix 54 obres de 19 galeries de tot el territori valencià, forma part d’una de les accions d’Abierto 

La Policía Local realiza más de 
12.600 actuaciones el último año
RIBA-ROJA DE TÚRIA
REDACCIÓ | Los agentes de 
la Policía Local llevaron a cabo 

de 2022. La Seguridad Vial es 
la unidad que concentró un ma-
yor número de actuaciones con 
2.051. Entre ellas destacan las 
205 actuaciones sobre asisten-
cia, investigación y tramitación 
por diligencias en accidentes, 
a las que hay que sumar los 88 
controles rutinarios a los trans-
portes escolares, los 81 controles 

cancías o los 58 controles de al-
coholemia. Por último, destacan 
32 actuaciones por daños ma-
teriales, otros 20 por vehículo 
abandonados y 21 atestados.

La Seguridad Pública es otra 
de las prioridades de la policía 
local que llevó a cabo 1.002 ac-
tuaciones, de las que 229 fueron 
seguimiento de arrestos domi-

judiciales, además de 133 actas 
por sustancias estupefacientes, 
y otros 35 servicios relacionados 

causas judiciales. 
Los menores concentraron 

yoría en control de entradas y 

tro por protección y otras cuatro 
por absentismo escolar.  

En cuanto a Servicios Huma-
nitarios y Emergencias, se efec-

por enfermedad, por consumo 
de drogas/alcohol, personas in-
digentes o extraviadas. Además, 

por incendios, inundaciones, 
desprendimientos o rescates. 
Estos servicios se completan con 

A lo largo del 2022 se reali-

protección y asistencia a muje-

lencia de género y otras 18 como 
violencia doméstica. Se llevaron 
a cabo otros 235 controles por 
permisos de obras y 114 por con-
trol de animales de compañía y 

sumo de alcohol en la calle.

La seguridad vial concentra el mayor número de intervenciones 
con 2.051 actuaciones según se detalla en la memoria anual

Un agente de la Policía Local con un dron.
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CAMP DE TÚRIA

El comité estratégico para la innovación 
se reúne para realizar sus aportaciones  

El departamento de Promo-
ción Económica y Empleo de la 
Mancomunitat Camp de Túria 
ha celebrado el Comité de Es-
tratégico para la Innovación, un 
grupo especializado voluntario 
que centra su interés en utilizar 
la innovación como elemento 
de cambio para aportar el cre-
cimiento socioeconómico en la 
comarca del Camp de Túria. 

La Conselleria de Innovación, 
Industria, Comercio y Turismo 
ha incluido este Comité dentro 
del Plan de Impulso ‘Territorios 
Innovadores’ destinado a admi-
nistraciones locales de la Comu-
nitat Valenciana para potenciar 
proyectos de innovación.  

La sesión ha comenzado con 
la bienvenida por parte de la 
presidenta de la Mancomunitat, 
Amparo Navarro, acompañada 
por la directora del departamen-
to de Promoción Económical, 
Chelo Herráez. Los demás asis-
tentes han sido representantes 
de entidades públicas y privadas 
especializadas en el sector como 
Inndromeda: Alianza en Tec-
nologías Habilitadoras para el 
Sistema Productivo de la Comu-
nidad Valenciana; el Instituto 
Tecnológico de la Informática, 
IRTIC de la Universitat de Va-
lencia (Instituto de Robótica y 
Tecnologías de la Información 
y las Comunicaciones), VRAIN 
de la Universitat Politécnica de 
Valencia (Valencian Research 

ce), IVEI (Insitituto Valencia-
no de Energía e Innovación), 
el Centro Europeo de Empre-
sas e Innovación (CEEI-Valen-
cia) y FEPEVAL (Federació de 
ParcsEmpresarials de la Comu-
nitat Valenciana).

El objetivo de estas reuniones 
es trabajar conjuntamente para 
ofrecer una mirada innovado-
ra sobre el mercado de trabajo, 
los sistemas productivos y los 
desafíos a los que se tiene que 
enfrentar el territorio comar-
cal del Camp de Túria. “Esta es 
una comarca de contrastes con 
municipios de diferentes nive-
les de digitalización, que juntos 
generan un territorio fértil para 
la innovación y la búsqueda de 
oportunidades”, ha defendido 
Amparo Navarro. 

El Comité Estratégico para la 

cimientos tecnológicos y de in-
novación que sirven de nexo de 

y los medios de producción. Con 
estas acciones, se busca fortale-
cer la economía y mejorar la ca-
lidad de vida de la ciudadanía de 
la comarca: “Este comité es un 
gran paso para hacer de la inno-
vación un hecho distintivo en la 
comarca Camp de Túria y poten-
ciar su marca como territorio in-
novador”, ha recalcado la nueva 
presidenta de la entidad supra-
municipal. 

El PSPV retiene la Mancomunitat 
con el voto en blanco de Compromís
La alcaldesa de Benissáno, Amparo Navarro, toma el relevo en la 
presidencia de Lola Celda que ha ocupado ocho años el cargo
CAMP DE TÚRIA
P. GUZMÁN | La Mancomu-
nitat Camp de Túria continuará 
en manos del PSPV cuatro años 
más después de un tenso ple-
no que se resolvió por mayoría 
simple a favor de la candidata 
socialista, Amparo Navarro en 
segunda votación. La alcaldesa 
de Benissanó, que toma el rele-
vo de la alcaldesa de Marines y 
diputada provincial, Lola Celda, 
sumó los 15 votos de los repre-
sentantes de su partido y el de 
UCIN de Loriguilla. 

Los cuatro miembros de Com-
promís votaron a su candidata, 
la concejala de Casinos, Carmen 
Chiva, en la primera vuelta y en 
blanco en la segunda, ante el 
riesgo de los populares votaran 
a su candidata, ya que no retira-
ron la candidatura. Mientras el 
PP, que presentó como candida-
to al concejal de Bétera, Manu 
Pérez, ante la ausencia del alcal-
de de Vilamarxant y virtual can-
didato, Héctor Troyano, sumó 
los 12 votos de sus representan-
tes y de Vox, CUPO y UCIN de 

San Antonio de Benagéber, que 
están representados por prime-
ra vez en la entidad comarcal.
El primer pleno de la Mancomu-
nitat después de las elecciones 
municipales 28M empezó con la 
toma de posesión de los 31 de los 
34 representantes de los 17 mu-
nicipios de la comarca ante la 
ausencia del alcalde de Vilamar-
xant por motivos personales, de 
su socio de Ciudadanos, Xavier 
Jorge, de viaje fuera de España, 
y del concejal  popular de Bena-
guasil, Stephane Soriano. 

El programa de salud mental Prisma abre centro en Marines
El programa PRISMA de Rehabilitación e Inserción en Salud Mental de la Mancomunitat Camp de 
Túria, ha abierto un nuevo recurso en Marines que permitirá dar mayor cobertura a personas con pro-
blemas de salud mental que vivan en las localidades cercanas como Domeño, Gátova, Llíria, Casinos y 
Olocau. Este centro se suma a los de Bétera , Vilamarxant, la Pobla de Vallbona y Riba-roja del Túria.
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“No se trata de ‘fer 
comarca’, sino de 
ser comarca” 

Amparo Navarro, presidenta de la Mancomunitat Camp de Túria

Fo
to

: P
au

 T
in

eo

LLÍRIA
PATRICIA GUZMAN | La 
nueva presidenta de la Manco-
munitat Camp de Túria, Am-
paro Navarro, se ha estrenado 
esta semana en su nuevo cargo, 
que compaginará con la alcaldía 
de Benissanó, donde renovó su 
mayoría absoluta el 28M. La so-
cialista nos recibe en la sede de 
Llíria después de la tensión de 
un pleno de investidura con seis 
partidos -PSPV, PP, Compromís, 
Vox, UCIN y CUPO- y en  el que 
salió elegida por mayoría simple 
con los votos de los socialistas y 
de UCIN de Loriguilla y en blan-
co de Compromís.
¿Cómo está siendo su ate-
rrizaje la primera semana?
Está siendo frenética. Estoy tra-
tando de ponerme al día, de co-
nocer al personal y de atender 
las cuestiones más urgentes.
¿Qué le llevó a dar el paso 
para ser candidata?
He estado trabajando codo con 
codo con Lola y me implicado 
porque me gustaba el tema y de-
cidimos dar el paso y estar en la 
Mancomunitat para seguir con 
los proyectos que nos habíamos 
planteado estos ocho años.
Toma el testigo de la alcal-
desa de Marines y diputada 
provincial Lola Celda ¿con 
la intención de continuar o 
dar un nuevo rumbo?
Las dos cosas. Quiero consoli-
dar los proyectos que han sido 

la comarca y que tienen que te-
ner una continuidad, y conforme 

veremos como continuar. La 
Generalitat y la Diputación han 
cambiado y veremos sus obje-
tivos respecto a las mancomu-
nidades porque esto será muy 
relevante en la hora de tomar 

imposible prestar los servicios. 
Será consensuado con el resto de 
las fuerzas políticas. El trabajo 
irá en esa línea. Esta legislatura 
será la de los acuerdos. Es nece-
sario acordar para poder seguir 
adelante en la Mancomunitat.
¿Ha tenido tiempo de reu-
nirse ya con los interlocuto-
res del resto de partidos?
Mi intención es sentarme con 
cada uno de ellos, todavía no nos 
hemos constituido como grupo, 
no sé quién será el portavoz de 
cada grupo. Nos sentaremos y 
hablaremos entre todos qué tipo 
de Mancomunitat queremos 
como trabajaremos y empezar a 
hablar de grupos de trabajo, de 
consenso y de llegar a un objeti-
vo común.
En el pleno de investidura 
se vivieron momentos de 
tensión, especialmente con 
Compromís por la falta de 
acuerdo previo.
Creo que no era necesario. Era 
más puesta en escena que ver-
dadera falta de voluntad para 

trabajar en una misma línea. 
Porque las líneas son muy simi-
lares con Compromís. Que no ha 
habido diálogo tampoco es ver-
dad, se ha hablado con aquellos 
interlocutores que se ha creído 
conveniente. Cuando me pre-
sento como candidata del PSPV, 
conocíamos al candidato del PP 
pero hasta el momento de la 
investidura no sabíamos quién 
era el candidato de Compromís. 
Tenemos que jugar todos con las 
mismas reglas de juego. Dialo-
gar se dialogó dentro de las po-
sibilidades que hubo este verano 
y se habló de condiciones y de 
aquellas cosas en las que estába-
mos dispuestos a ceder y en las 
cuales estamos de acuerdo. Diá-
logo hubo. Que ahora haya un 
interés por parte de quien sea de 

que no es así . Tenemos muchos 
objetivos comunes, pero hay que 
tener unas líneas claras de cómo 
relacionarnos entre nosotros.
¿Habrá acuerdo para el ple-
no de organización?
Creo que sí. No había acuerdo en 
el tema de la rotación de la pre-
sidencia. Ese era el único punto 
en que no había acuerdo por-
que pensábamos que tenemos 

a Compromís. Tenemos 14 re-
presentantes, ellos cuatro y dos 
años y dos años no era la ma-
nera adecuada. Ese era el punto 

principal y fundamental para 
llegar a un acuerdo, en los otros: 
transporte comarcal, bienestar 
animal, proyectos europeos, re-
visar el tema del personal para 

Las líneas las tenemos muy cla-
ras y son muy similares, pero en 
política muchas veces tiene que 
parecer que cada uno tenga sus 
intereses particulares. En este 
caso se puso en evidencia en el 
pleno de investidura. Cada uno 
piensa que tiene que actuar de 
una manera y lo hace, pero creo 
que no era el momento.
El PP la pasada legislatura 
rompió el diálogo porque 
no se le  dio una de las vi-
cepresidencias. ¿Está dis-
puesta a ser generosa?
Creo que hay muy buena dis-
posición para trabajar conjun-
tamente y tejer complicidades.  
Tenemos el mismo objetivo y 
no tengo ningún problema en 
que para llegar a trabajar bien 
se tengan que llegar a acuerdos, 
pero  antes de hablar que tiene 
cada uno quiero sentarme con 
cada uno de ellos. Estoy abierta 
a cualquier propuesta.
Tanto el PP como Com-
promís han exigido la ne-
cesidad de reducir gastos, 
aminorar la carga a los 
ayuntamientos.
Las aportaciones van en función 
de los servicios que se prestan 
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con un personal. Quiero hacer 
un grupo de trabajo para que 
analicemos la situación de los 
servicios, del personal y de cómo 
funciona la Mancomunitat y en-
tre todos veamos si hay que ir en 
una línea o en otra. Que hay que 
aminorar, que servicios son los 
esenciales, es algo que es funda-
mental que se consensue para 
que la Mancomunitat funcione 
y preste los servicios que toca y 
eso que cuesta.
Ha heredado tres expedien-
tes de expulsión de Bétera, 
Benaguasil y Domeño por 
no haber aprobado los nue-
vos estatutos.
Hay que sentarse con sus repre-
sentantes y ver cuáles son sus 
inquietudes, ver los expedientes 
y que se puede hacer. Alguno  ha 
presentado alegaciones, que 

tendrán que resolverse. Es lo 

y de impacto respecto a la  
Mancomunitat como para 
decir algo ahora. Tenemos 
que sentarnos con los mu-
nicipios afectados.
Otra herencia recibi-
da es la falta de trans-
porte comarcal y las 
carencias del Hospital 
de Llíria ¿cuál es el 
problema?
Que es muy ambicioso y 

muy complejo. El mapa 
concesional con-
templa una serie 
de rutas entre los 

municipios y con el 
Hospital de Llíria, eso todavía 
se tiene que poner en marcha 
aunque está aprobado y la com-
petente es la Generalitat. Du-
rante esta legislatura se seguirá 
trabajando en la ampliación 
de servicios del hospital.  Todo 

acuerdo entre las partes para ver 
si es posible porque a veces algo 
es necesario pero no es posible. 
Vamos a intentar que aquello 
que es necesario sea posible.
¿Cómo ve la comarca de 
Camp de Túria?
La sensación es que cada vez tie-
ne más servicios pero no nos la 
creemos. No se trata de ‘fer co-
marca’ sino de ser comarca, de 
creerse el proyecto, de compar-
tir servicios, nos la tenemos que 
creer. En bienestar social en los 
últimos ocho años el cambio ha 
sido enorme. En salud mental 
yo lo he vivido como una revolu-
ción de un sistema precario. 
La Mancomunitat sigue 
siendo la gran desconocida. 
¿Cómo explicaría que es?
Es una oportunidad para todos 
los vecinos de la comarca para 
ampliar horizontes. Una oportu-
nidad a todos los niveles: bien-
estar social, deportes, empleo, 
juventud. Una oportunidad 
abierta, unos horizontes abier-
tos espectaculares y hay que 
trabajar para desarrollarlos. Eso 
es la Mancomunitat, una opor-
tunidad.
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L’Eliana celebra el 9 d’Octubre 
amb la 35 edició del Ciclopasseig
La programació inclou activitats culturals, esportives i festives 

L’ELIANA
REDACCIÓ | L’Ajuntament de 
l’Eliana ha presentat la seua pro-
gramació per a commemorar el 
9 d’Octubre. Una data destacada 
en el calendari festiu elianer i 
que enguany acollirà un aniver-
sari molt especial: el trenta-cin-
qué aniversari del Ciclopasseig, 
la cita familiar que compta amb 
gran acceptació entre la ciuta-
dania i que busca fomentar l’es-
port a l’aire lliure, combinant-lo 
amb la diversió per a majors i 
menuts. Les inscripcions  poden 
realitzar-se ja a través de formu-
lari en línia o bé, presencialment 
el mateix dia abans de l’eixida. 

Per a commemorar el Dia de 
la Comunitat Valenciana, la pro-
gramació inclou un contacontes 
el mateix dijous a la plaça del 
País Valencià, amb una narra-
ció amb titelles de la vida del rei 
Jaume I i tres valentes dones que 
el van acompanyar. 

Fins al 20 d’octubre, la sala 
d’exposicions del Centre Socio-
cultural acollirà ‘l’ETNO: Festes 

datades entre principis i mitjans 
del segle XX, de deu festes de 
la Comunitat Valenciana en les 
quals es mostra la seua evolució. 

Per als més joves, entre 7 i 30 
anys, diumenge no faltarà de 
nou el torneig de La Fallera Cala-
vera i l’esmorzaret valencià, per 
a això s’haurà de fer la inscripció 
prèvia en línia. La trobada con-
clourà amb una cercavila amb 

que la pirotècnia Germans Caba-
ller llançarà en l’aparcament del 
poliesportiu. Ja a la vesprada, 
l’Associació Cultural Folklòrica 
‘La Llauradora’ organitzarà un 
nou sarau valencià amb balls i 
músiques tradicionals en directe 
a la plaça del País Valencià.

L’esport més tradicional tam-
bé serà present aquest 9 d’Oc-
tubre amb una partida de pilota 
valenciana a càrrec del club Va 
de Bo, a partir de les 17 hores 
al carrer Santa Teresa. A eixa 
mateixa hora la plaça acollirà la 

tallers tradicionals, animació, 
un punt de lectura en valencià o 
repartiment de productes de la 

niment inclourà la celebració de 

Els actes commemoratius 
continuaran amb una visita a la 
València Medieval i al Tribunal 
de les Aigües i la conferència 
‘Dones en espai de poder: expe-
riències’ i el concert de Titana 
per a públic jove a càrrec d’Esco-

la Valenciana. En aquest cas l’ac-
te tindrà lloc a la Torre del Virrei 
el divendres 20 per a parlar d’ac-
tivisme, cultura i pensament.

La proposta cultural dins 
d’Anem al Teatre serà l’obra en 
valencià ‘El moble’, d’Albena 

Teatre dissabte 22 d’octubre-, 
una comèdia amb pinzellades 

tes d’una parella que passa de la 
quarentena.

Salva Torrent, alcalde de 
l’Eliana, ha destacat la varietat 

d’activitats transversals, fruit del 
treball i la coordinació de diver-
ses regidories del consistori, que 

animen a celebrar la identitat 
pròpia i ha convidat la ciutada-
nia a participar-hi.
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“La nueva plaza de 
la Concordia será 
un punto de unión” 

La alcaldesa de Loriguilla, Montse 
Cervera, de UCIN, en la nueva plaza 
de la Concordia durante la entrevista.
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LORIGUILLA
PATRICIA GUZMÁN | Este 
9 d’Octubre será especial para 
Loriguilla. El Día de la Comuni-
tat Valenciana ha sido la fecha 
elegida para abrir la nueva plaza 
de la Concordia, bautizada así 
porque “ha sido creada con el 
objetivo de fomentar la unión, 
la armonía y el espíritu comuni-
tario entre todos los loriguilla-
nos y sus visitantes”, explica la 
alcaldesa de Loriguilla, Montse 
Cervera, a pie de plaza. Un espa-
cio de 3.500 metros cuadrados, 

cinco veces más que la Plaza Ma-
yor, que pretende ser “un punto 
de encuentro,  convivencia y 
concordia” para los vecinos y vi-
sitantes, recalca la alcaldesa de 
UCIN, con la que charlamos en 
la nueva plaza mientras los ope-
rarios dan los últimos retoques.
¿Por qué ese empeño como 
alcaldesa de sacar adelante 
este proyecto?
Esta es la entrada del pueblo 
y es por tanto nuestra carta de 
presentación y el nexo de unión 
entre el futuro bulevar y el pue-

blo que está creciendo y tienen 
que crecer sus espacios también. 
La actual plaza tiene 700 metros 
cuadrados y se nos queda peque-
ña, además de las molestias que 
genera para los vecinos. 
¿Qué hace diferente a la pla-
za de la Concordia?
Creemos en el poder transfor-
mador de los espacios públicos y 
en su capacidad para fortalecer 
nuestra identidad. Ha sido dise-
ñada pensando en la comodidad 
y el disfrute de todos. Hay zonas 
verdes, juegos infantiles, ban-

albergan los baños adaptados, 
el kiosco-bar, y el almacén y ves-
tuarios, una fuente seca y gradas. 
Hemos incorporado elementos 
de accesibilidad para que todas 
las personas, sin importar su 
edad o habilidades, puedan dis-
frutar de este espacio inclusivo. 
Esta plaza no solo será un lugar 
de encuentro y recreación, sino 

historia y cultura local. Hemos 
integrado elementos artísticos y 
decorativos que resaltan nues-

tras tradiciones y raíces. Tendrá 
la escultura ‘Cantautor’ de José 
Vento cedida por sus herederos.
¿Con que pueblo se encon-
tró cuando accedió a la al-
caldía?
Me lo encontré bastante abando-
nado. Por eso  nos  dedicamos al 
reasfaltado de calles, crear nue-
vas aceras, pavimentar la plaza 
mayor, arreglar las fachadas del 
teatro y la Casa de la Cultura. 
Ese lavado de cara ha llevado 
a los vecinos a querer  arreglar 
sus fachadas. Es la teoría de la 
ventana rota, si se rompe y no se 
arregla, el mensaje es de aban-
dono.  Aquí ha ocurrido al revés, 
al empezar a arreglar las cosas la 
gente ha entrado en otra dinámi-
ca y a cuidar el pueblo.
¿Cómo es la convivencia po-
lítica después de la moción 
de censura y las elecciones 
del 28M?
Yo veo la situación bastante cal-
mada, Todo el mundo tiene sus 
opiniones y yo las respeto todas. 
Hay normalidad. La oposición 
ha criticado esta plaza, pero sin 
dar una alternativa a un solar 
lleno de maleza en la entrada del 
nuestro pueblo. Es criticar por 
criticar. 
¿Y con sus socios de gobier-
no socialistas?
Nos entendemos bien y estamos 
en la misma dinámica de traba-
jar por el pueblo. 
¿Qué espera de estos cuatro 
años? ¿Hacia dónde va a ir 
Loriguilla bajo su mandato?
Lo que no se puede es funcionar 
como estábamos funcionando. 
La política me lo tomo como una 
etapa, que ha venido como ha 
venido, ni siquiera yo pensaba 
en esto, y que pasará como todo, 
pero lo que quiero que quede es 
que haya unión. No me va la vida 
en perpetuarme en el cargo polí. 
Yo tenía mi trabajo -estoy con 
una excendencia- y no estoy en 
política por dinero, a mí econó-
micamente me está perjudican-
do. Mientras esté, quiero hacer-
lo lo mejor posible y transmitir 
a los vecinos unión y que todo 
sea cordial y que se respete a las 
personas. Lo que quiero que se 
transmita es concordia.

“

El 9 
d’Octubre 

es el día 
elegido 

para abrir 
al público 

la nueva 
plaza de 

Loriguilla de 
3.500 metros 

cuadrados que 
será la puerta de 

entrada al pueblo 
y lo unirá con el 

futuro bulevar  
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RIBA-ROJA DE TÚRIA
REDACCIÓ | L’Ajuntament de 
Riba-roja de Túria ha preparat 
unes festes amb marcat caràcter 
valencià per a commemorar el 
Dia de la Comunitat Valenciana, 
on la música valenciana i l’es-
port autòcton, la pilota valen-
ciana, tindran un protagonisme 
especial. El programa arranca 
amb la inauguració del Trinquet 
Municipal ‘El Rullo’ que després 
d’una rehabilitació integral, obri 
les seues portes el 6 d’octubre a 
les 19 hores. Es tracta d’un dels 

menta la cultura valenciana i les 
seues tradicions en el municipi. 
El públic tindrà l’oportunitat 
de gaudir d’unes instal·lacions 
que inclouen la més moderna 
tecnologia, convertint-lo en un 
trinquet sostenible que genera la 
seua pròpia energia. L’acte inau-
gural comptarà amb l’exhibició 
del Club de Pilota Riba-roja. El 
diumenge 8 a les 11 hores, al ca-
rrer Bodeguetes, es disputarà la 
tradicional partida de galotxa.

El Cicle Bandístic, ‘Ara sona 
Riba-roja’ arriba a l’Auditori 
Municipal dissabte 7 d’octubre, 
organitzat per l’Ajuntament de 
Riba-roja i la Societat Unió Mú-
sica de Riba-roja, amb la parti-
cipació de la Unió Musical San 
José de Calasanz de Castelló, el 
Centre Instructiu i Musical de 
Massanassa i la Banda Simfòni-
ca la Unió Musical de Riba-roja 
de Túria.

Les tres bandes participants 

Unió Músical (c/Sagunt) cap a 
l’Auditori a les 18 hores i a les 
18.30 hores començarà el con-
cert.

Amb aquesta trobada, el con-
sistori vol posar en valor i reco-
néixer el treball de les societats 
musicals valencianes com un 
dels principals agents de con-
servació i potenciació del patri-
moni cultural valencià. Així, es 
reconeix la professionalitat de 
bandes, directives, directors i 
músics, un extraordinari feno-
men associatiu present en tot el 

territori, i que actua com a ele-
ment vertebrador d’aquest entre 
tots els estrats de la societat.

El mateix dia, a l’esplanada 
del Centre d’Informació Juvenil, 
hi hauran atraccions infantils 
i degustació de bunyols i xo-
colate, a càrrec de l’Associació 
Bunyoleres del Poble i, a partir 
de les 21 hores, ‘sopar solidari’, 
organitzat per la Penya El Coet, 

El diumenge 8 d’octubre a les 
19 hores, la I Trobada de música 
valenciana ‘Tio Canya’, al Parc 
Municipal Maldonado. La troba-
da, en la qual participarà el grup 
local Tramuntana, Miquel Gil i 
Tesa, pretén ser un homenatge 
a la cultura i la música escrita i 
interpretada pels artistes valen-
cians en virtut de la seua lliber-

tat d’expressió i la seua llibertat 
de creació artística emparada en 
els textos legals i en la Constitu-
ció.

La iniciativa de Riba-roja de 
Túria va sorgir arran de la polè-
mica suscitada a la localitat de 
Torrent que s’ha estés a la resta 
de la Comunitat Valenciana des-
prés de la retirada, el mes de ju-
liol passat, del nom del líder del 

grup Al Tall , Vicent Torrent, de 
l’Auditori Municipal d’aquesta 
població.

L’Ajuntament de Riba-ro-
ja de Túria ha volgut destacar 
la qualitat artística i musical 
dels grups valencians i per això 
comptarà amb la participació 
especial del que fora el fundador 
de l’agrupació musical ‘Al Tall’, 
Vicent Torrent.

El 9 d’octubre, dia de la Co-
munitat Valenciana, Riba-roja 
celebrarà la tradicional processó 
cívica pels carrers del municipi. 
Un any més, la Real Senyera serà 
portada a les 11 hores per asso-
ciacions que formen el Consell d’ 
Igualtat en un simbòlic acte de 
reivindicació dels senyals i iden-
titat valencianes. 

En el recorregut participaran 
els Gegants i Cabuts, Els Bessons 
de Benetusser, l’Associació Cul-
tural Valçaina, l’Associació ‘Del 
Corral i del carrer’, la Junta Lo-
cal fallera i falles de Riba-roja de 
Túria, la Banda Simfònica Unió 
Musical de Riba-roja i Fadrins 
2024. El discurs institucional 

tor, José Manuel Vila Oltra.
La jornada conclourà amb una 

partida de pilota professional a 
les 17 hores en el recentment in-
augurat Trinquet Municipal ‘El 
Rullo’.

Riba-roja ret homenatge a la música i a l’esport valencians
El nou Trinquet Municipal ‘El Rullo’ i l’actuació de Vicent Torrent són dos dels atractius d’aquesta celebració

“
La primera 
Trobada de música 
valenciana ‘Tio 
Canya’ rendirà 
homenatge a 
Vicent Torrent, 
fundador d’Al Tall 
amb l’actuació 
de Miquel Gil, 
Tesa i el grup 
Tramuntana
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VALÈNCIA
CARLOS PÉREZ DE ZIRI-
ZA | Esther Querol Forner (Vi-
naròs, 30 de setembre del 1998) 
és una de les grans revel·lacions 
de la música pop valenciana els 
últims anys. Ha col·laborat amb 
La Fúmiga, Sandra Monfort, 
Laura Esparza i Àlex Blat (Tar-
dor) i va obtindre nominacions 
als premis Ovidi i Carles Santos 
per Les teues ales (2021), un 
EP al qual va succeir l’àlbum 
Les cartes que mai vaig cremar 
(2022). Parlem amb ella uns 
dies desprès d’haver actuat a 
Brusel·les i a Londres, a només 
dues setmanes del seu pròxim 
concert al Loco Club de Valèn-
cia, el 20 d’octubre. 
Acabes d’arribar de tocar a 
Brusel·les i Londres. Com 
ha anat?
Una súper experiència, no 
només hi havien valencians i ca-
talans, també gent d’allí. 
Deies fa poc en una entre-
vista que el teu repte més 
important és saber gestio-
nar el temps i no sabote-
jar-te.
El món de la música és complex 
i cal gestionar la teua salut men-
tal respecte a les expectatives 
que hi pots crear. Estem acos-
tumats a vore com els produc-
tes emergents sorgeixen un dia 
i has de donar un cert nivell i 
sempre tindre el més novedós a 
oferir i viralitzar-lo. Obligacions 
que ens imposen. I la música no 
és això. Cal gestionar el temps 
que requereix un projecte. Quan 
treballes amb zero expectatives 
és quan passen les coses i et sor-
prenen. Tot funciona millor per-
què no esperes res. 

quan eres menuda, veient 
Operación Triunfo. No 
creus que eixos programes 
alentaven un model d’èxit 
instantani que no es corres-
pon amb el que dius?
El meu primer impuls va ser a 
través dels programes de tele-
visió, als quals estic agraïda. Jo 
m’he presentat a càstings d’Ope-
ración Triunfo, sóc transparent i 
ho dic. Però estic d’acord amb el 
que suggereixes. El que passa és 
que és complicat de gestionar. 
Es fomenta l’immediatesa, la 
qual es completament antònima 
a la realitat musical, que neces-
sita el seu temps. Eixa immedia-
tesa no es pot sostindre a llarg 
termini, a no ser que tingues un 
equip de persones que et vagen 
dient el que has de fer en cada 
moment, i jo fugisc d’això, per-
què vull fer el que vull fer. Els 

tre altaveu per a dir que l’im-
mediatesa va en contra de l’art. 
Aquests programes són una op-

ció més, m’agrada vore’ls, però 
cal fer-lo amb una perspectiva 
crítica. Cal relativitzar com fun-
cionen. És impossible que ca-
pien tantes persones tenint èxit 
al mateix temps. 
Quins referents tenies quan 

Sempre m’ha agradat el pop, 
i crec que els primers que em 
van impulsar a fer el que faig, 
quan tenia deu o dotze anys, van 
ser Miley Cyrus, Justin Bieber 
o Demi Lovato. A molta gent 
també els agrada, però s’ho ca-
llen. I no hem de dimonitzar 
la música, vinga d’on vinga. 
M’obriren la ment per a escriu-
re les meues cosetes. Amb tretze 
o catorze anys ja vaig escoltar 
més indie rock, coses com Arc-
tic Monkeys, una altra onada i 
altres referents. Desprès, Love 
of Lesbian o Vetusta Morla. I 
desprès, grups valencians i ca-
talans que, tot i allunyar-se del 
que jo volia fer, com Amelie, que 
es pareixien a Simple Plan, em 
mostraven què es podia fer. Re-
ferents hi ha hagut moltíssims. 
T’agradaria col·laborar 

M’agraden molt Ginestà, un 
grup català que també fa pop 

molt amb el que fan. Podrien 
sorgir coses boniques.
¿Nous treballs a la vista?
Estic constantment creant, fent 
cançons. Les emocions van can-
viant. M’està venint molt bé 
col·laborar amb altres artistes, 
fomentar l’enriquiment mutu, 
eixe companyerisme tan neces-
sari quan estàs començant.
Qué et motiva a col·laborar 

No ho faig per contracte ni per 
interés. Ho faig amb artistes 
amb els quals acabe tenint un 
vincle molt guai, que fomenta 
sinèrgies xules. Va ser el cas de 
Sandra Monfort, La Fúmiga o 
Laura Esparza. Encaixar perso-
nalment i artística, tot i tindre 
diferències, que també s’han de 
posar en valor. 

“La immediatesa 
va contra l’art”

Esther, cantant valenciana de pop
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El Ayuntamiento de Benaguasil lanza la campaña 
‘Sentir el teu Estatut’ con motivo del 9 d’Octubre
Se han colocado una serie de pancartas con los artículos más relevantes del Estatut d’Autonomia en los 

BENAGUASIL
REDACCIÓ | El Ayuntamiento 
de Benaguasil ha procedido a co-
locar una serie de pancartas en 

nicipales en el marco de la cam-
paña ‘Sentir el teu Estatut’, cuyo 
objetivo es hacer llegar a la ciu-
dadanía el estatuto de autono-
mía de la Comunitat Valenciana 
y el derecho civil valenciano.

Para ello se han colocado en 
la fachada del Ayuntamiento de 
Benaguasil, en la Escuela In-
fantil Municipal, en el Centro 
de la Juventud y en el Museo 
Etnológico unas pancartas con 
los artículos más relevantes del 
Estatut, que permitió al pueblo 
valenciano tener un gobierno 
propio con sus instituciones y 
con sus tradiciones y su cultura. 

Con esta acción el Ayunta-
miento de Benaguasil preten-
de divulgar entre sus vecinos 
el autogobierno valenciano y 
nuestro derecho civil foral va-
lenciano con el objetivo de que 
la ciudadanía tenga un comple-
to conocimiento de lo relevante 
que es para la vida de los ciuda-
danos y poner en valor aquello 
que ha supuesto para el desar-

rollo del autogobierno de nuest-
ra autonomía.

La actuación se incluye dentro 
de la subvención otorgada por 
la Generalitat Valenciana para 
la realización de actuaciones 
relacionadas con el desarrollo y 
la difusión del Estatut d’Auto-
nomia y la recuperación y divul-
gación del Derecho Foral Civil 
Valenciano.

“
Con esta acción se 
pretende divulgar 
el autogobierno 
y el derecho civil 
foral valenciano



Bétera celebra el 9 d’Octubre amb una 
processó cívica i focs artificials al Castell 

L’Ajuntament de Bétera com-
memorarà el 9 d’Octubre amb la 
tradicional processó cívica que 
recorrerà els carrers de la loca-

ge dia 8 a partir de les 19 hores 

Nebot tota la comitiva que for-
marà part de la processó cívica 
i que comptarà amb la presència 
de l’alcaldessa de Bétera, acom-
panyada del primer tinent d’al-

de Festes, José Vicente Martí al 
costat de la resta de la corpora-
ció local així com de les Obre-
res i Majorals 2024, les Falleres 
Majors i els representants de les 

Una processó que estarà am-
bientada amb música, danses, 
gegants i capgrossos gràcies a la 
participació del Grup de Danses 

Aquesta comitiva recorrerà els 

Rausell, prendrà la metxa d’uns 

la vetlada amb música en Fruits 
Bétera per a fer ballar a tots els 

la campanya ‘Enamora’t del co-
merç local i regala la Mocaorà’ 
fomentar el consum en el co-
merç local de Bétera dels dolços 

Tota la cartelleria amb la pro-
gramació i el cartell de la cam-
panya de comerç per a plasmar 
la tradició de la Mocaorà ha si-
gut dissenyada pels alumnes del 
Taller d’Ocupació de disseny de 

Portes obertes, dansa i música de la 
Diputació per a celebrar el 9 d’Octubre

VALÈNCIA
REDACCIÓ | La Diputació de 
València obrirà les seues portes 
diumenge que ve amb visites 
guiades i actes festius amb balls 
i danses medievals, xanquers, 

marques’, amb motiu de la cele-

El president de la corporació 
provincial, Vicent Mompó, ha 
presentat el cartell i la progra-
mació per a aqueixa festivitat, 
que es desenvoluparà entre les 
11 del matí i les huit de la vespra-

Els palaus de la Batlia i els 

ció, obriran les seues portes el 
diumenge entre les 10 i les 18 
hores per a sumar-se a la cele-

Els actes de la Diputació co-
mençaran el diumenge a les 10 
hores en la plaça de Manises, on 
xanquers, músics i soldats del 
rei donaran la benvinguda al pú-
blic, que podrà gaudir amb una 

Al llarg del matí se succeiran 
espectacles de dansa, balls, es-

ció, entre actuacions amb éssers 
mitològics, joglars, dames, cava-
llers i una xicoteta xarrada sobre 
el maneig de les armes en l’edat 

A la vesprada, els visitants 
podran descobrir l’art de la fal-
coneria, la tradicional Mocaorà, 
els jocs dels bufons per als més 
xicotets i un espectacle de màgia 

i mentalisme a càrrec de l’em-

Les portes de la Diputació ro-

llirà una exposició amb rèpli-
ques d’indumentària vinculada 

Durant la visita es podran veu-

todia l’Ajuntament de València, 

fabricada pel taller d’Eduardo 

el fèretre de l’escriptor en el seu 

Agency’, empresa encarregada 

la Diputació de València per a 
commemorar el 9 d’Octubre, ha 
explicat que la intenció ha sigut 
“unir la tradició artística valen-
ciana i l’avantguarda, amb un 
nou desconstruit en contrastos 
de color i blanc i negre que ens 
trasllada al passat, present i fu-

Les senyeres de Blasco Ibáñez i Lo Rat Penat podran visitar-se 
junt a una mostra d’indumentària de Jaume I i els seus cavallers
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El cartell de ‘The 
Serious Agency’ 
és un homenatge 
al pintor Joaquín 
Sorolla en el 
centenari de la 
seua mort
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Casa Granero reedita el primer premi d’allipebre de Catarroja
El Restaurant Casa Granero de Serra ha guanyat per segon any consecutiu el primer premi de l’II Con-
curs Professional d’all i pebre que es va celebrar el passat 25 de setembre al Port de Catarroja. El xef 
Víctor Vicente Navarro va guanyar de nou el màxim guardó dotat amb un premi en metàl·lic de 2.000 
euros en la seua modalitat tradicional, seguint estrictament la recepta catarrogina.

Héctor Català  es queda a les portes del 
podi al Campionat del Món de paratriatló  

El triatleta paralímpic de Se-
rra, Héctor Catalá, s’ha quedat 
a escassos segons de pujar al 
podi del Campionat del Món de 
paratriatló disputat a la ciutat 
de Pontevedra. L’atleta ha acon-

meritòria cinquena posició en la 

internacional celebrada al nos-
tre país.

Aquest estiu, Héctor Catalá 
ha guanyat la medalla d’or a la 
Sèries Mundials de paratriatló 
de Montreal, formant part de 
l’equip d’Espanya, i ha pujat al 
més alt del podi a Canadà junt al 
seu guia Carlos Oliver.

La marató de lectura inicia a Serra 
una tardor plena d’activitats culturals

Amb el taller d’escriptura 
creativa online amb Anna Mo-
ner han arrancat les activitats de 
la Marató de Lectura Camp de 
Túria-Els Serrans que canvia el 
seu format per a passar a tindre 
diferents activitats durant diver-
sos dies, però mantenint la seua 
essència de fomentar la lectura 
entre totes les edats.

ben en les modalitats de Se-
rra un poble que llig, Haikus i 
Bookface. Les obres es poden 
enviar a cultura@serra.es de l’1 
al 20 d’octubre. L’exposició i 

blioteca del 25 d’octubre al 8 de 
novembre.

L’activitat de narració per a 
adults se celebrarà el 21 d’oc-
tubre a la biblioteca amb Sasa 
Guadalupe i el taller d’il·lustra-
ció de manga per a joves de 7 a 
18 anys el 28 d’octubre a l’Espai 
Jove de la mà de Marta Isabel Si-
meón. Una nova activitat arriba 
enguany, la Haikuexcursió, un 

passeig creatiu i guia, amb fotos 
d’idees, els cinc sentits i com-
posició de haikus. Una activitat 
que durà endavant Ana Añón.

El 18 de novembre serà l’acte 

per a públic familiar de Cantaca-
nalla i l’entrega de premis dels 
difernts concursos en un acte 
a les 12 hores que albergarà la 
plaça de la S.M. La Primitiva. Els 
guanyadors de les modalitats de 
Haikus i Bookface passaran a la 

intercomarcal de microrelats i 
dibuix manga arribarà enguany 
a les seua cinquena i segona edi-
ció, respectivament.

La marató de lectura és un 
projecte intermunicipal entre 
les comarques de Camp de Tú-
ria i la Serrania i les poblacions 
de Marines, Olocau, Nàquera, 
Serra, Loriguilla, Casinos, Al-
cublas i Villar. Un projecte que 
arriba al seu huité any gràcies al 
suport de l’Àrea de Cultura de la 
Diputació a través del SARC.

SERRA

S’avança en el clavegueram de 
la urbanització Torre de Portaceli
L’Ajuntament de Serra adjudica la redacció de l’avantprojecte, el 
cost del qual, 18.000 euros, serà assumit pel propi consistori
SERRA
REDACCIÓ | L’Ajuntament de 
Serra ha adjudicat la redacció de 
l’avantprojecte del clavegueram 

Portaceli. Un document impres-
cindible per a la futura construc-
ció de la xarxa de clavegueram, 
el cost del qual, prop de 18.000 
euros, ha assumit el consistori i 
no pagarà el veïnat.

L’alcaldessa Alicia Tusón ha 
valorat que la redacció d’aquest 

endavant per solucionar un pro-
blema històric que arrossega el 
veïnat. Acomplim amb el com-
promís donat als veïns per fer-
se’n càrrec del cost de la seua re-
dacció”. Amb aquesta iniciativa 
es podrà tindre una primera va-
loració de xifres econòmiques al 
voltant del cost global de l’obra. 

taceli té al voltant de 900 par-
cel·les, es va començar a cons-
truir als anys 70 i no es va dotar 
de servei de clavegueram.

La redacció de l’avantprojec-
te ha coincidit amb una reu-
nió a Olocau entre les alcaldies 
d’Olocau, La Pobla i Bétera per 
a tractar la construcció de la de-
puradora del Carraixet que do-

quatre pobles i per accelerar tots 
els tràmits.

El cost de la depuradora que 
s’ubicarà a Bétera serà assumit 
Íntegrament per la Generalitat 

dels terrenys serà assumida per 
l’Ajuntament de Serra i no pels 
veïns” ha dit l’alcaldessa.

Reunió dels alcaldes per tractar la nova depuradora.

agenda
cultural
Serra

DISSABTE 7 D’OCTUBRE
12 hores. Concert Dani Miquel. Casa 
de la Cultura.

DILLUNS 9 D’OCTUBRE
12 hores. Concert Intercanvi Unió 
Musical de Serra i SM La Primitiva. 
Casa de la Cultura.

DIMARTS 10 D’OCTUBRE
17 hores. Peque Club de Lectura. 
Biblioteca Municipal.

DISSABTE 14 D’OCTUBRE
Laser Game. Barranc de Clara.

DISSABTE 14 AL 22 D’OCTUBRE
De 18 a 20hores. Exposició 
Fotogràfica. Serra ahir i hui. Sala 
Polivalent. Casa de la Cultura.

DIVENDRES 20 D’OCTUBRE
19 hores. Presentació Jornades 
de la Carabassa.  . Sala D’actes. 
Ajuntament de Serra.

DISSABTE 21 D’OCTUBRE
19 hores. Narració oral per a adults 
amb Sasa Guadalupe. Biblioteca 
Municipal.

DIUMENGE 22 D’OCTUBRE
9:30 hores. Ruta al Castell amb viatge 

sonor. Oficina Turisme. Necessita 
inscripció.

DILLUNS 23 D’OCTUBRE. 
19 hores. Club de Lectura. Biblioteca 
Municipal.

DIMARTS 24 D’OCTUBRE
17 hores. Peque Club de lectura. 
Biblioteca Municipal

DIMECRES  25 D’OCTUBRE AL 8 DE 
NOVEMBRE
Exposició de les fotografies i 
votacions dels concursos fotogràfics 
de la ‘Marató de Lectura’. A la 
Biblioteca Municipal de Serra.

DIVENDRES 27 D’OCTUBRE
19 hores. Projecció dels documentals 

de la Cartoixa de Portaceli. A la Casa 
de la Cultura de Serra.

DISSABTE 28 D’OCTUBRE
17:30 hores. Taller de Manga. Espai 
Jove. Necessita inscripció.

DILLUNS 29 D’OCTUBRE
V Trail Castell de Serra. Barranc de 
Clara.

DIVENDRES 3 DE NOVEMBRE
19 hores Presentació del Llibre 
‘Estudi toponímic del terme muncipal 
de Serra’. A la Casa desa Cultura de 
Serra.

DISSABTE 4 DE NOVEMBRE
11:30 hores. Haiku excursió. Oficina 
de Turisme. Necessita Inscripció.
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OLOCAU

Las fiestas patronales en honor a la Virgen 
del Rosario culminarán el 8 de octubre

Olocau ya es municipio turístico 
singular de la Comunitat Valenciana
El reconocimiento de la Generalitat está destinado a aquellos 
municipios que promueven un turismo sostenible e inclusivo
OLOCAU
REDACCIÓ | 

Mabel Lozano proyecta su documental ‘PornoXplotación’

Patrimonio arquitectónico de Olocau.



octubre 2023 25Actualitat comarcal         

El Ayuntamiento de Casinos repartirá 800 portabolsas de recogida 
de excrementos y 800 botellas rellenables para limpiar los orines 
CASINOS
REDACCIÓ | El Ayuntamiento 
de Casinos ha decidido plantar 
cara a las cacas de perro. Para 
ello repartirá entre los propieta-
rios 800 portabolsas, y otras tan-
tas botellas rellenables de agua y 
vinagre para limpiar los orines 
de aceras, muros y mobiliario 
urbano, e instalará 15 papeleras 
con dispensador de bolsas en 
distintos puntos determinados 
por Policía Local, entre ellos la 
avenida de Valencia, para que 
puedan depositar los restos. 
Bajo el lema ‘Nos gusta tu pe-
rro, sus cacas no. ¡Recógelas!’, la 
campaña intenta llamar la aten-
ción de los implicados para que 
utilicen bolsas y retiren las cacas 
de su mascota de las calles y jar-
dines y las depositen en las nue-
vas papeleras. 

través una  subvención de la Di-
putación de Valencia de 5.000 
euros y va dirigida a concienciar 
a los vecinos que tienen perros 

de que deben recoger y limpiar 
los excrementos de los anima-
les en calles y parques públicos. 
“En Casinos hay muchos perros 
que realizan sus necesidades en 
la vía pública una media de dos 
veces al día. Y, lamentablemen-
te, todavía muchas de las cacas 
siguen sin ser recogidas por sus 
propietarios”, advierten desde el 
consistorio que realizará un cen-

so de animales de compañía para 
cumplir con la nueva ley de bien-
estar animal.

La presencia de excrementos 
en las calles es uno los principa-
les motivos de queja de los veci-
nos en relación con el estado de 
limpieza del pueblo. “Queremos 
concienciar de que no basta con 
los recursos se destinan para 
limpiar”, añaden.

La escoleta municipal de Casinos abrirá 
el nuevo comedor este mes de octubre 

El Ayuntamiento de Casinos 
ha obtenido la autorización de 
la Conselleria de Sanidad para 
la  apertura a principios de este 
mes de octubre del nuevo co-
medor de la escoleta que tendrá 
capacidad para el máximo de 
alumnos autorizados que son 14 
niños de 1 y 2 años.

Además, el consistorio ha im-
plantado la matinera de 8 a 9 

de la mañana y las actividades 
extraescolares de 15 a 17 horas, 
todo ello con el objetivo de “fa-
cilitar la conciliación familiar y 
laboral de las familias del pueblo 
que llevan a sus hijos a la escole-
ta”, apunta el alcalde de Casinos, 
Miguel Navarré.

Al mismo tiempo que se han 
ejecutado las obras del comedor 
se ha pintado la fachada.

Susana Fortes visita la biblioteca con ‘Nada que perder’
El club de lectura de Casinos se ha vuelto a reunir el pasado 22 de septiembre, tras el paréntesis del ve-
rano, para recibir la visita de la escritora Susana Fortes. La biblioteca municipal ‘Mestra Isabel Murgui 
Gabarda’ ha acogido este nuevo encuentro en el que se ha abordado la novela ‘Nada que perder’ de la 
mano de su propia autora dentro de la campaña de fomento de la lectura ‘Legim als pobles’.

CASINOS

Una de las papeleras que se instalarán en Casinos.

Las calles de Casinos tendrán papeleras 
con bolsas para las cacas de los perros
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Benissanó recapta més de 3.000 euros 
en la caminata solidària contra el cáncer

L’Ajuntament publica les despeses 
municipals de les festes patronals

L’Ajuntament de Benissa-
nó ha donat a conéixer als seus 
veïns les despeses municipals de 
les festes patronals celebrades 

de setembre. Els comptes s’han 
publicat de forma detallada i 

l’Ajuntament en les festes de 

blicat l’Ajuntamen, la quantitat 

partits en diferents conceptes 
relacionats en la realització de 

estan inclosos les hores extra del 
personal municipal, en especial 
policia local i servei de neteja.

Navarro, “l’Ajuntament ha do-
nat un exemple de transferèn-
cia, publicant de forma clara i 
detallada tot allò aportat per 
les arques municipals en estes 
festes patronals” i ha ressaltat 
l’esforç i treball de totes les cla-

confecció i desenvolupament 
dels actes.

BENISSANÓ

El Ayuntamiento contrata a cinco vecinos 
desempleados a través del plan EMERGE 

contratado a cinco vecinos des-
empleados del municipio a tra-

nes Iniciativa Social destinadas a 
la contratación de personas des-
empleadas para la realización de 
acciones previstas en planes de 

seis meses las labores incluidas 
dentro del Plan de Prevención de 

Incendios que tiene como objeti-
vo principal la reducción de los 

de los incendios forestales, me-
diante acciones que favorezcan 
la intervención de los medios de 
extinción. 

empleados por los trabajores, 

141 alumnos en los cursos del centro de adultos de Marines

La veïna de Benissanó, Ángeles Vidal 
Navarro, celebra els seus 100 anys

les Vidal Navarro,  ha complit 

L’alcaldessa de Benissanó, 

el millor en nom del poble de 
Benissanó. 

MARINES

BENISANÓ
REDACCIÓ |
veïns de Benissanó es bolca-

la caminata solidària contra el 
càncer. Este esdeveniment so-

la venda de dorsals que aniran 

cerca de nous tractaments con-

per la venda de samarretes que 
van a l’AECC. En total la Jun-

ta local de Benissanó aportarà 

punt de partida i arribada a la 
plaça del Castell, comptant amb 

les edats i recorrent els carres i 
places més cèntriques.

ta de la Junta local contra el 
càncer de Benissanó, mostrà la 
seua satisfacció per l’alta par-
ticipació i col·laboració de tot 

col·laboració de l’Ajuntament, 

Coet” que donà la fruita consu-
mida, empreses i comerç local. 

de solidaritat en la  lluita contra 
esta malaltia que encara no hem 

tan importants actes com aquest 
pera recaptar fons destinats a 



octubre 2023  27Actualitat comarcal         

NÀQUERA

Retiran la roca de grandes dimensiones 
que obstaculizaba la subida a la Creueta

La Concejalía de Medio Am-
biente ha llevado a cabo la re-
tirada de una roca de grandes 
dimensiones en la Serra Calde-
rona que durante ocho años ha 
obstaculizado el paso a la subida 
a la Creueta y que impedía el ac-
ceso a los vehículos de emergen-
cia.  Con la ayuda de maquinaria 

cado, el Ayuntamiento ha con-
seguido llevar a cabo la retirada 
del obstáculo de manera segura  
de forma que el camino ha que-

dado despejado para el paso de 
peatones y vehículos. 

En este sentido, desde el con-
sistorio han valorado que la re-
tirada de esta roca “garantiza, 
en caso de necesidad, una res-
puesta rápida y efectiva ante 
situaciones de emergencia” y 
han destacado la importancia 
de mantener las vías de acceso 
libres de obstáculos para garan-
tizar una rápida respuesta, en 
caso de incendio o de accidente 
dentro  del parque natural.

SÁBADO 7 DE OCTUBRE
Bou en corda y hinchables 

taurinos para los más 
pequeños.

MARTES 17 DE OCTUBRE
16:30 a 17:30 horas. Club 

de lectura. CEIP Emilio 
Lluch. Plazas limitadas.

MIÉRCOLES 18 Y 25 DE 
OCTUBRE

17:30 a 19 horas. Taller 
Jovenes Talentos. 

Impartido por la coach 
Maite Sanchis. Espai 

Jove. Inscripciones vía 
WhatsApp al 667303539.

TALLER  DE TÈCNIQUES 
D’ESTUDI

Com gestionar bé el temps 
d’avant de l’escriptori. 

Enfocat a estudiants de 
tercer cicle de primaria i de 

secundària.

agenda
cultural
Nàquera

Un total de 17 establecimientos de la 
comarca compiten por el mejor ‘esmorzar’

 Un total de 17 establecimientos 
hosteleros de Camp de Túria 
de Nàquera -Pastoret y A Mos 
Redó- l’Eliana, Riba-roja, La 
Pobla de Vallbona, San Antonio 
de Benagéber, Llíria, Casinos, 
Vilamarxant y Benaguasil par-
ticipan en el concurso del mejor 
almuerzo valenciano que en esta 
tercera edición ha congregado a 
151 hosteleros. 
Los locales han presentado nue-
vas versiones de recetas clásicas 
de almuerzos que competirán 
por ser el ganador de los IX Pre-
mios Cacau d’Or.
Los baristas han tenido que pre-
sentar el bocadillo ‘Mel de Ro-

ingredientes a las elaboracio-

nes de las recetas tradicionales. 
El bocadillo más versionado ha 
sido el ‘Chivito’, seguido del ‘Al-
mussafes’ y la ‘Brascada’, aun-
que también se sitúan en las pri-
meras posiciones el ‘Figatells’ y 
el ‘Blanc i negre’. 
La lista de establecimientos de 
la comarca de Camp de Túria  
que se suman a Pastoret y A Mos 
Redó la completan El Bosque y 
Nou Racó de l’Eliana; Trinquet 
de la Pobla; Casa de la Cultura 
de Bétera; Les Termes, 2 Rodes 
y Ritual de Llíria; La Pau y Nou 
Forcat de Benaguasil; Bibra y la 
Nueva Terraza de San Antonio; 
La Isla y Unión Musical de Ri-
ba-roja; Casa Aragó de Vilamar-
xant y la Kantonera de Casinos.

Éxito de la Vuelta Ciclista a Nàquera en su regreso tras 12 años

Incautan 27 kilos de metanfetamina 
en un coche por valor de 1,5 millones
La Policía Local que realizaba un control de alcoholemia con 

NÀQUERA
REDACCIÓ | La Policía Local 
de Náquera ha intervenido del 
interior de un vehículo, con el 
apoyo de la Unidad Canina de 
ese cuerpo policial, 27,5 kilos de 
metanfetamina de cristal que en 
el mercado podría alcanzar un 
valor superior a 1,5 millones de 
euros, y ha detenido a tres hom-
bres como presuntos autores de 
un delito contra la salud pública.
La intervención se ha producido 
la madrugada del 30 de septiem-
bre cuando con motivo de la ce-

les, los agentes se encontraban 

ción de alcoholemia y drogas.
A las 00.10 horas se ha dado 

el alto a un vehículo con tres 
ocupantes para proceder a su 

rro se ha introducido al interior 
del coche y ha marcado diversos 
puntos, entre ellos una maleta 
de viaje que se encontraba en el 
asiento trasero.

Tras bajar la maleta e inspec-
cionarla, los agentes han encon-
trado en su interior 27 paquetes 
envasados al vacío, de una sus-
tancia blanca acristalada.

Para la detención e inter-
vención se ha contado con una 
patrulla de la Guardia Civil de 

Bétera, que ha corroborado y 
comunicado a la Policía Local de 
Náquera que la sustancia, tras 
aplicarle un reactivo, ha arroja-
do un resultado positivo en me-
tanfetamina.

Los ocupantes del vehículo, 
A.N y M.C., ambos de nacionali-
dad italiana, y J.A.S.P, naciona-
lidad española, han sido deteni-
dos como presuntos autores de 
un delito contra la salud pública 
y trasladados al Puesto Princi-
pal de la Guardia Civil de Béte-
ra para su custodia y posterior 
puesta a disposición judicial. El 
conductor ha dado positivo en la 
presencia de sustancia estupefa-
cientes en su organismo, por lo 

que también ha sido denunciado 
por este hecho.

El vehículo en el que circula-
ban los detenidos, que era de 
alquiler, también ha sido inmo-
vilizado y depositado en las de-
pendencias de la Guardia Civil, 
según las fuentes de la Policía 
Local, que indican que la cuantía 
de la sustancia incautada podría 
alcanzar en el mercado un valor 
de 1,5 millones de euros.

En el registro del vehículo 
también se halló marihuana y 
cocaína para consumo propio. 

Desde la creación de la Unidad 
Canina se han realizado más de 
30 incautaciones en los tres pri-
meros meses de actividad.

Droga incautada en el control de alcoholemia.

La Vuelta Ciclista a Nàquera ha recuperado después de 12 años las pruebas de las dos ruedas en la loca-

para animar a los corredores, especialmente en la línea de meta situada en la ermita de Sant Francesc. 
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400 corredors en la festa de la Pujà a la Montieleta
LUIS AGUSTIN ESCRICHE I LAURA DOMENE VAN SER ELS PRIMERS A LA LINEA DE META DE LA POPULAR 10K
REDACCIÓ | La Pujada a la 
Montieleta de Benaguasil ha ce-
lebrat enguany la setzena edició 
amb una alta participació i amb 

congregats als carrers enmig 
d’un ambient festiu per a ani-
mar el pas dels corredors. En la 
carrera van prendre l’eixida 422 

participants, dels quals 82 han 
sigut atletes de la localitat. 

El tret d’eixida es va produir 
des de l’avinguda de Montiel des 
d’on els corredors van completar 
un recorregut de 10 quilòmetres 

de Montiel per a tornar de nou 
a l’avinguda on estava també si-

tuada la meta.
El primer corredor a travessar 

la línia d’arribada va ser Luis 
Agustin Escriche, amb un temps 
de 00.33:00, mentre que en la 
categoria femenina va ser Laura 
Domene del CD Mestaesport de 
Riba-roja qui es va alçar amb la 
primera posició amb un temps 

de 00.37:45. 
Entre corredors locals, Javi 

Domínguez, que va marcar el mi-
llor temps amb 00.35:35, i Ma-
ría Ángeles Ramada (00.50:37) 
van ser els primers a arribar a 
la meta per a rebre els aplaudi-

En la mateixa avinguda es va 

dur a terme el lliurament de tro-

de cada categoria i a l’últim a 
arribar -trofeu Toni Lastra-, axí 
com a l’equip més nombrós. 

La Pujada a la Montieleta, or-
ganitzada pel club local ACPL, 
està dins del Circuit de Carreres 
Populars de la Diputació.
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El Club Gimnasia Rítmica Llíria 
conquesta l’Andorra Gym Cup

BÀSQUET

L’AJUNTAMENT OFEREIX UNA RECEPCIÓ A LES GIMNASTES DE 
L’ÈQUIP SÈNIOR QUE S’HA PROCLAMAT CAMPIÓ DEL TORNEIG
REDACCIÓ | Una representa-
ció de la Corporació municipal 
de Llíria, encapçalada per l’al-
calde Joanma Miguel i el regidor 
d’Esport, Nico Marco, ha oferit 
una recepció a les representants 
del Club Gimnasia Rítmica Llíria 
pels seus últims èxits esportius.
 L’equip sènior del CGR Llí-
ria es va proclamar campió del 
Torneig Internacional ‘Andorra 
Gym Cup’ i va obtindre també el 
premi al millor conjunt de la ro-
tació absoluta en la competició. 

Aquest trofeu es va celebrar el 
mes de setembre passat al poli-
esportiu del Govern del Princi-
pat d’Andorra. En esta compe-
tició van participar més de 500 
esportistes procedents de dife-
rents països com Espanya, Gran 
Bretanya i França.

L’alcalde Joanma Miguel ha 

felicitat l’equip edetà pels grans 
resultats aconseguits i ha animat 
a les esportistes a seguir en eixa 
línia per a collir nous èxits espor-
tius en el futur “i sempre amb el 
nom de Llíria per davant”. 

Per part seua, el regidor d’Es-
port, Nico Marco, ha destacat 
que aquest títol internacional 
“és fruit de l’esforç de les gim-
nastes i del gran treball que es 
porta realitzant des del club des 

de fa molts anys i que ha donat 
anteriorment altres extraordina-
ris resultats en diferents compe-
ticions”. 

A més, el responsable d’Esport 
ha valorat que “en esta ocasió, 
per a estes joves esportistes ha 
suposat una experiència única 
poder disputar i compartir amb 
gimnastes d’altres països este 
torneig d’àmbit internacional”, 
ha afegit.

L’Ajuntament de Llíria 
ha entregat a l’entrena-
dor de porters i veí de la 
localitat, Alejandro Ro-
salén, la Medalla de la 
Ciutat en reconeixement 
a la seua trajectòria es-
portiva. Rosalén va ini-
ciar la seua carrera pro-
fessional l’any 2003 en 
les categories inferiors 
del València CF. En la 
temporada 2012-2013, es 
converteix en el primer 
entrenador de porters 
del Videoton de la pri-
mera divisió d’Hongria. 
L’any següent, recala en 
la Sèrie A italiana per a 
formar part del cos tèc-
nic de la Fiorentina, on 
va estar huit tempora-
des. L’any 2021 passa en 
el Nàpols amb el qual ha 
aconseguit el campionat 
de la lliga d’Itàlia. Tots 
els porters titulars que 
han treballat amb ell han 
aconseguit la internacio-
nalitat amb les seues res-
pectives seleccions. 

El segon torneig ACB 
Ciutat de Llíria va a en-
frontar al Basquet Llíria 
i al Proinbeni UPB Gan-
dia en el primer partit de 
la pretemporada per als 
de Pla de l’Arc.  Els locals 
van caure per 79-90 da-
vant l’equipo de la Safor. 
En l’altre partit del tor-
neig disputat el passat 16 
de setembre es van en-
frontar el València Bàs-
quet davant el Granada. 

Organitzada per la Regido-
ria d’Esports, s’ha celebrat 
la Fira de l’Esport de Llíria 
al pàrquing de la Cultural. 
Aquesta quarta edició va 
arrancar el 16 de setembre 

-
titats esportives locals par-
ticipants, des del pavelló Pla 
de l’Arc. Durant tot el matí, 
s’han realitzat exhibicions i 
activitats de diferents mo-
dalitats. A més, s’ha pogut 
visitar l’exposició ‘Les pri-
meres, però no les últimes’ 
i s’ha dut a terme una ter-
túlia per a reivindicar els 
èxits de grans dones espor-
tistes amb la exjudoka Ana 
Carrascosa, l’exjugadora de 
bàsquet María Pina i l’exfut-
bolista Maider Castillo. 

FIRA DE L’ESPORT

POLIESPORTIU

L’Ajuntament de Llíria, 
a través de la Regidoria 
d’Esport, ha convocat 
una nova edició del pro-
grama de subvencions 
destinades a projectes 
esportius desenvolupats 
per entitats sense ànim 
de lucre corresponents a 
la temporada 2022-2023 
que repartirà 88.733 eu-
ros entre els clubs i as-
sociacions esportives. 
El termini de presenta-
ció de sol·licituds estarà 

d’octubre. Les bases es 
poden consultar a la web 
municipal. CICLISME

Un centenar de ciclistes 
entre els 2 i els 70 anys 
han participat en la Volta 
en Bici, organitzada per 
la Regidoria d’Esports 
acompanyats per volun-
taris de la Penya Ciclista 
Pedal, El recorregut va 
partir de la Plaça Major 
i, després de fer 11 qui-
lòmetres per diverses 

-
litzar en el Parc de Sant 
Vicent. 

Foto: Pau Tineo
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El Ribarroja, escuela conveniada 
con la Academia del Valencia CF 

JAVIER RIBELLES

LAS 46 ESCUELAS DE LA COMUNITAT Y MURCIA SE REÚNEN EN 
EL ANTONIO PUCHADES DE LA CIUTAT ESPORTIVA DE PATERNA 
REDACCIÓ | El Ribarroja CF 
será una temporada más escuela 
conveniada con la Academia del 
Valencia CF. El programa Esco-
les VCF ha arrancado su sexta 
temporada con la incorporación 
de seis clubes que elevan a 46 el 
número de escuelas conveniadas 

ya que además de la Comunitat 
Valenciana y Murcia, se incluye 
el Real Unión de Tenerife. 

El crecimiento es también en la 
calidad de los servicios y con-
tenidos que la Academia VCF 
ofrecen a los clubes que forman 
parte de este proyecto de Escoles 
VCF que tiene el objetivo de cui-
dar el talento y crecer de la mano 
de la totalidad de escuelas con-
veniadas alimentando una cul-
tura futbolística valencianista.
Las 46 escuelas se han reunido 
en el Antonio Puchades de la 

Ciutat Esportiva de Paterna en 
el acto que daba inicio al curso y 
que contó con la presencia de la 
presidenta Layhoon Chan, la Di-
rección de la Academia VCF y los 
embajadores del club Ricardo 
Arias, Miguel Tendillo y Miguel 
Ángel Bossio y los responsa-
bles del Programa Escoles VCF, 
Ramón Mompó, Jordi Huerta, 
David Guillamón y Carlos Mor-
meneo.

El Ribarroja CF ha esta-
blecido jornada de puer-
tas abiertas los lunes 
y miércoles de 17.15 a 
18.30 en el estadio mu-
nicipal Roberrto Gil para 
que los nacidos entre 
2018 y 2019 puedan pro-
bar con el club sin nin-
gún compromiso.

El exjugador del Riba-
rroja CF Javier Ribelles 
ha anunciado a los 35 
años que cuelga las bo-
tas para centrase en sus 
proyectos profesiona-
les de médico estético y 
disfrutar de su familia. 
Un joven y prometedor 

-
barroja CF en la tempo-
rada 2012-2013. Desde 
el club han agradecido 
la profesionalidad que 

El futboilista de Paterna 
ha militado , además, en 
los dos clubes de su loca-
lidad,- UD Paterna y Pa-
terna CF- Torrelevante, 
Alcoyano,  Levante UD, 
Nàstic de Tarragona, 
Unionistas de Salaman-

inmejorable inicio de tempora-
da con una holgada victoria a 
domicilio en el campo del Casi-
nos. En el derbi comarcal, los de 
Riba-roja se han impuesto en la 
primera jornada de liga por 0-3 
y se sitúan al frente de la clasi-

jornada de liga. El juvenil A tam-
bién se hizo con los tres puntos 
gracias a su victoria en otro par-
tido de rivalidad comarcal frente 
al Bétera por 2-0. Por su parte, 
el Amateur A buscaba en casa su 
primer triunfo frente al Aldaia 
en Lliga Comunitat tras haber 
encajado dos derrotas y no pasar 
del empate en el otro de sus en-
cuentros. Sin embargo, se tuvo 
que conformar con un empate 
sin goles.

CADETE A

al Vallbonense (7-0)  ha 
lanzado un mensaje de 
ánimo a Oscar Mossi, 
que ha caído lesiona-
do durante un entrena-
miento. Sus compañeros 
y entrenadores le han 
deseado una pronta re-

El juvenil B debuta con tres goles 
a domicilio en el derbi en Casinos
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PROP DE 1.100 PERSONES ES DONEN CITA EN LA RUNCÀNCER
REDACCIÓ |  Prop de 1.100 elia-
ners s’han donat cita en la mar-
xa solidària RunCàncer, que ha 
tingut lloc el passat 1 d’octubre. 
La novena edició del circuit, or-
ganitzat per l’Associació Espan-
yola Contra el Càncer a València 
(AECC), ha batut rècord de re-
captació amb 7.120 euros de la 
venda de dorsals i 3.000 euros 
de samarretes. En total, més de 
10.000 euros destinats a la in-
vestigació contra la malaltia.

Fidel a la seua trobada, la ciu-
tadania elianera es va reunir per 
a prendre l’eixida des de la Plaça 
del País Valencià i completar els 
5 quilòmetres pels carrers de la 
localitat envoltats d’amics, fa-
miliars, xiquets i mascotes. Una 
jornada que, malgrat les altes 
temperatures, ha tornat a con-
gregar la comunitat local per a 
promoure l’activitat física i la 
vida sana, com a accions senzi-
lles per a previndre el càncer.

L’alcalde de l’Eliana, Salva 
Torrent, acompanyat de tots els 
regidors de l’equip de govern 
i de gran part de la corporació 
municipal, ha mostrat la seua 
satisfacció per aquestes dades 
històriques que situen l’Eliana 
com a referent en l’esport i la 
solidaritat i ha agraït a l’organit-
zació de la marxa a la AECC i a 
l’associació local que hagen fet 
possible, un any més, aquesta 
participativa festa.

L’Eliana bat rècord: 10.000 euros
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